
15. roč. – 3/2005 Cena 5 Kč
S děním ve škole vás ve svém
příspěvku seznámí ředitelka

Mgr. Lévová. Škola mimo jiné
i letos organizovala Běh Terryho Foxe. 

V rubrice z farnosti přinášíme článek o pouti farníků do polských Chwalovic.
Začíná XII. ročník Mezinárodního hudebního festivalu Janáčkovy Hukvaldy. 
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ÚÚÚÚ vvvv oooo dddd eeee mmmm
Třetí číslo Hukvaldského občasníku vychází koncem června. Končí školní rok, děti

s radostí čekají na prázdniny. Naše redakce pro vás připravila informace i zajímavosti.
Vybrali jsme pro vás nejdůležitější věci ze zápisu z jednání zastupitelstva obce

11. května. Také informace o investicích a zprávy obecního úřadu, 
S děním ve škole vás ve svém příspěvku seznámí ředitelka Mgr. Lévová nechybí přís-

pěvky žáků naší školy. Ti menší napsali svá přání, velcí vytvořili veselou abecedu pro
prvňáčky, uvádíme i pohádku o Martínkovi a červíkovi Frantíkovi, která napadla žáka
5. ročníku při výuce o zdravých zubech. Kresbičky brouků jsou od žáků 5. ročníku. 

Škola mimo jiné i letos organizovala Běh Terryho Foxe. O tom, jak proběhl, si může-
te přečíst v příspěvku paní učitelky Mgr. Lenky Nevludové. 

V rubrice z farnosti přinášíme článek o pouti farníků do polských Chwalovic a o prv-
ním svatém přijímání.

Začíná XII. ročník Mezinárodního hudebního festivalu Janáčkovy Hukvaldy, proto
přinášíme jeho program, který potrvá od počátku července až do 12. srpna, dne 77. vý-
ročí úmrtí Leoše Janáčka. 151. výročí tohoto našeho slavného rodáka chceme mimo
jiné také připomenout uvedením vyznání operní pěvkyně paní Marie Steinerové z Brna
k Janáčkovi a jeho hudbě. Uveřejňujeme také článek o jedné zajímavé výstavě na slez-
skoostravském hradě a o výstavě v naší malé galerii v rodné škole L. Janáčka.

V krátkém rozhovoru vám představíme motokrosového závodníka Radima Drlíka.
Turisté a tenisté vás seznámí se svými akcemi. Můžete si přečíst o soutěžích v hasičském
sportu.

„Půjdeme k pramenům…“ jsme nazvali příspěvek pedagogů a žáků Střední průmy-
slové školy z Frýdku–Místku. Napsali v něm o tom, jak označili pramen naší Ondřejnice. 

Na květen připadly Svatodušní svátky, s nimiž se pojí hodně lidových zvyků, některé
se dodržují krajově dodnes. Jiným takovým svátkem je svátek Jana Křtitele s pálením
ohňů a jinými obyčeji. Připomínáme také prosebné dni. 

Redakce

O čem jednalo
13. zasedání
zastupitelstva obce
Hukvaldy
dne 19. května 2005

Jednání zastupitelstva se řídilo schvále-
ným programem. Zúčastnilo se ho 14
členů, v průběhu ho z osobních důvodů
po omluvě opustili 3 zastupitelé.

SSSSpppprrrráááávvvvaaaa    oooobbbbcccceeee Starosta informoval o rezignaci členky
zastupitelstva Mgr. Aleny Lévové a o zá-
niku jejího mandátu s účinností od 2. 5.
2005. Důvodem je změna zákona
238/1992 Sb. o některých opatřeních
souvisejících s ochranou veřejného
zájmu a o neslučitelnosti některých funk-
cí (zákon o střetu zájmů). Na její místo
nastoupil náhradník z kandidátní listiny
ODS pan Jiří Matula, který složil slib za-
stupitele do rukou starosty. Namísto
Mgr. Lévové byla ustanovena jako nová
členka návrhové komise paní Dagmar
Blahutová.

Při kontrole plnění usnesení z 12. jed-
nání zastupitelstva bylo konstatováno, že
nebyly uloženy žádné úkoly.



Dále bylo schváleno přijetí dotací v pří-
padě, že budou naší obci přiděleny —
měla by to být dotace na Jednotný komu-
nikační styl ze SROPu ve výši 1 030 tis. Kč,
na akci Vodovod Hukvaldy – Podlesí –
Podhoří ve výši 590 392 Kč a dotaci ve
výši 193 000 Kč na rekonstrukci hasičské
zbrojnice na Hukvaldech. Ve všech přípa-
dech pověřili zastupitele podpisem
smluv o dotaci starostu obce.

Zastupitelé schválili uzavření partner-
ské smlouvy mezi Obcí Hukvaldy a Svaz-
kem obcí Sdružení povodí Morávky
o vzájemné spolupráci na realizaci pro-
jektu na rozvoj cestovního ruchu. Ob-
dobná partnerská smlouva byla schvále-
na mezi Obcí Hukvaldy a Městem Kop-
řivnicí.

Zastupitelstvo schválilo dotaci Junáku-
svazu skautů a skautek ČR, středisko
Brušperk ve výši 5 000 Kč a dotaci TJ
Sokol Hukvaldy v částce 120 000 Kč na
činnost. Dále byla schválena odměna no-
vému členu zastupitelstva. Pan starosta
informoval o děkovném dopise Kanad-
ského velvyslanectví v ČR, Nadace Terry-
ho Foxe v Torontu a České sportovní a. s.
v Praze za podporu a osobní přístup
k Běhu Terryho Foxe a zároveň poděkoval
všem pořadatelům pod vedením Mgr. Lé-
vové.

V diskuzi zaznělo mnoho námětů i do-
tazů. Bylo sděleno, že pronájem parko-
viště na Hukvaldech je sjednán ve výši
200 tis. ročně po dobu 5 let firmě pana
Kotterby. Dotazy se týkaly ukončení vysí-
lání obecní televize vzduchem a způsobu
informování občanů a v té souvislosti
byla položena otázka, zda vzrostl počet
zájemců o kabelovou televizi. Dotaz se
týkal snížení rychlosti na místní komuni-
kaci na základě požadavků občanů v této
lokalitě bydlících. Rozprava se týkala
i problému rozšíření kravína v Rychalti-
cích. Zazněla i námitka, že obec vzhle-
dem k tomu, že a. s. Beskyd Agro má sídlo
v Palkovicích, peníze z daní neplynou do
naší obce, nebude mít rozšíření výroby
pro obec přínosem. Byla dohodnuta
schůzka občanů, kteří s rozšířením ne-
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V dalším bodu programu seznámil sta-

rosta s nejdůležitějšími usneseními přija-
tými radou obce v období od posledního
jednání zastupitelstva. Zároveň odpově-
děl i dotazy, které v rozpravě k tomuto
bodu zazněly. Například na důvod změny
firmy, která provádí zneškodňování ne-
bezpečného odpadu, na hospodaření
v obecním lese a řešení souvisejících pro-
blémů, průběh oslav 60. výročí konce
2. světové války atd.

Členové zastupitelstva byli seznámeni
s návrhy na prodeje obecních pozemků.
Jednalo se o vypořádání pozemků mezi
Obcí Hukvaldy a panem Jiřím Bůžkem
u karosárny, kde pan Bůžek užívá obecní
pozemek a naopak je vlastníkem pozem-
ků pod obecní komunikací. Výsledkem
jednání bylo schválení směny obecního
pozemku p. č. 737/22 o výměře 285 m2 na
k.ú. Sklenov, od pana Bůžka přijme po-
zemky pod komunikací, rozdíl 24,5 m2 se
vypořádá tak, že ho pan Bůžek koupí za
celkovou částku 686 Kč. V druhém přípa-
dě se jedná o vzájemné majetkoprávní
vypořádání pozemků pod místní komu-
nikací vedoucí kolem kostela ke hřbitovu
a obřadní síni. Zaměřením bylo zjištěno,
že manželé Krestovi užívají 10 m2 obecní-
ho pozemku. Naopak manželé Ševčíkovi
jsou vlastníky 807 m2 pozemků po uvede-
nou místní komunikací. Tady zastupitel-
stvo schválilo záměr vypořádání pozem-
ků, který než o něm bude rozhodnuto,
musí být zveřejněn na úřední desce. 

V dalším bodě jednání pan starosta in-
formoval o závěrečném účtu hospodaře-
ní obce za rok 2004. Jeho současí je zprá-
va o provedení přezkumu hospodaření
Krajským úřadem Moravskoslezského
kraje a výkazu zisku a ztrát příspěvkové
organizace Základní škola Leoše Janáčka.
Zastupitelstvo tento dokument vzalo na
vědomí. V této souvislosti schválilo návrh
ředitelky školy Mgr. Lévové na převedení
zákonem stanovené části hospodářského
výsledku do fondu odměn, zbytek bude
převeden do fondu rezerv.

Dále se zabývalo projednáním návrhu
rozpočtových změn a návrh schválilo.
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souhlasí, a všemi zainteresovanými stra-
nami — Beskyd Agro a. s., zástupci hygie-
nické služby, zástupci odboru životního
prostředí. Ke stížnosti zastupitele ing.
Petratura na neuveřejnění jeho článku
v posledním čísle Hukvaldského občas-
níku podala vysvětlení členka redakční
rady Mgr. Šárka Polochová. K tomuto
problému zazněly i další návrhy z řad za-
stupitelů, například uveřejnění nejčastěj-
ších dotazů občanů v právní poradně.
K tomu bylo řečeno, že tazatelům musí
být zaručena anonymita.

Zpracováno dle zápisu z jednání.
Karla Klečková

Pozn. Bylo zjištěno, že dle současného
daňového systému o rozpočtovém určení
daní zákon č. 243/2000 Sb. v platném
znění neumožňuje motivační složku vy-
bírání daně právnických osob podle sídla
firmy, všechny daně se soustředí do jed-
noho objemu a pak se procentuálně pře-
rozdělí podle počtu obyvatel. Z toho vy-
plývá, že obec nemá žádný daňový profit
z toho, že právnická osoba má na území
obce sídlo své firmy.

Informace
o přípravě výstavby
severní a jižní rampy
komunikace I/48
v Rychalticích

V současné době probíhá příprava této
stavby ke stavebnímu řízení. Městským
úřadem ve Frýdku–Místku je vydáno
územní rozhodnutí, které je v souladu
s územními plány dotčených obcí. V této
souvislosti probíhají výkupy pozemků
pro trvalé zábory. Tyto výkupy jsou pro-
váděny na základě zpracovaného geome-
trického plánu. Tento je již vložen na ka-
tastru nemovitostí ve Frýdku–Místku. Na

základě tohoto geometrického plánu
došlo ke změně parcelace — přečíslování
pozemků. Je zde nutné připomenout tu
skutečnost, že trvalým záborem je zde
dotčeno 22 parcel. Je již uzavřeno 6 kup-
ních smluv, 3 smlouvy uzavřely organiza-
ce, obec Hukvaldy byla požádána o vý-
půjčku pro pozemky. Prozatím 9 vlastní-
ků parcel vyjádřilo nesouhlas s prodejem
a předpokládají se další. U některých
parcel nebyly dosud provedeny znalecké
posudky. Počet domů určených k demoli-
ci v rámci projektu je 5: paní Nevludová,
pan Hula, manželé Švantnerovi, manželé
Benišovi, manželé Kabátovi.

Obec Hukvaldy v rámci stavebního ří-
zení podala jménem dotčených občanů
připomínku k vytvoření sjezdů na nově
vzniklé parcely a řešení projektu místní
komunikace na osadu Krnalovice. Podle
projektové dokumentace severní rampy
jsou sjezdy k pozemkům zajištěny v pro-
pojení na obslužnou komunikaci I/48.
K jižní rampě dle sdělení zpracovatele
projektu jsou přípojné rampy součástí
silnice I. třídy a jakékoliv sjezdy z těchto
ramp jsou v rozporu s platnými normami
pro projektování silnic a dálnic a se zása-
dami bezpečnosti silničního provozu.
Propojení na osadu Krnalovice bude dle
projektu zajištěno položením asfaltového
koberce od kříže v Rychalticích na příčni-
ci a na Krnalovice.

Šochová, Inkos — Ostrava 

Jak pokračuje
investiční činnost
v naší obci

Od vydání minulého občasníku uply-
nuly dva měsíce a já vám předkládám ak-
tuální stav na úseku investic.

Výstavba kabelové televize byla z velké
části dokončena a postupně předávána
do majetku obce. Začátkem června se



ppHukvaldsk˘ obãasník 6
nám podařilo zprovoznit zbývající část
Horního Sklenova, kde došlo k dohodě
mezi Obcí Hukvaldy a majitelem rodin-
ného domu o umístění propojovacího
kabelu na jeho stavení.

Probíhá realizace projektu vysokorych-
lostního internetu, který podle časového
harmonogramu musí být dokončen
a předán do konce června 2005. V sou-
časné době je zprovozněno mikrospojení
vysílače na Kubánkově s ISP uzlem v ZŠ L.
Janáčka, na internet je napojena škola,
nové infocentrum a obecní úřad. Ve stá-
diu realizace jsou tři kiosky vnitřní
a jeden kiosek vnější, místní rozhlas a vý-
stražný varovný systém. Kiosky vnitřní
budou umístěny ve Večerce na Hukval-
dech a v restauraci Na zastávce v Dolním
Sklenově a v základní škole. Vnější kiosek
bude umístěn na zdi Hasičské zbrojnice
v Rychalticích. Součástí tohoto projektu
je také infokanál, jenž je v provozu více
jak půl roku. Potencionální zájemci o při-
pojení na KT a internet již byli obesláni
podrobným letáčkem, ze kterého si
mohou vybrat možnost zapojení. Zaháje-
ní připojování účastníků na internet je
začátek července 2005.

Naši občané měli možnost v sobotu 11.
června 2005 poprvé navštívit nově otev-
řené infocentrum v rodné škole Leoše Ja-
náčka. Součástí slavnostního otevření IC
byla také vernisáž výstavy fotografií p. Ví-
tězslava Jurečky, která je umístěná ve vý-
stavní galerii. Interiér infocentra je vyba-
ven odpovídajícím novým nábytkem a je
zde umístěn internet pro veřejnost. Ná-
vštěvníci infocentra zároveň mohou nav-
štívit rodnou světničku LJ. a výstavní ga-
lerii. 

Malý problém byl s názvem domény
našeho internetu. Všechny navrhované
názvy již byly zaregistrovány, včetně
názvu Hukvaldy, proto se rada obce do-
hodla na registraci názvu domén „kth.cz“
a „ihukvaldy.cz“ (Kabelová televize Hu-
kvaldy a iHukvaldy).

Pokud jde o výstavbu chodníku pro
pěší, celková výše nákladů činí 5035 tis.

Kč. Z této celkové sumy představuje při-
dělená dotace 3173 tis. Kč. Je již zpraco-
vána tendrová zadávací dokumentace,
která je v současné době schvalována na
MMR v Praze. Předpokládaný termín vý-
běrového řízení na dodavatele stavby je
2.—3. července 2005 dle rozhodnutí
MMR. Předpokládaný termín zahájení
stavby je září 2005. Součástí tohoto pro-
jektu jsou také přeložky tří sloupů el. ve-
dení. 

Naše žádosti o dotace na výstavbu vo-
dovodu Podlesí – Podhoří a rekonstrukci
požární zbrojnice na Hukvaldech po-
stoupily do závěrečné fáze a nyní o nich
bude 23. června 2005 rozhodovat zastu-
pitelstvo Moravskoslezského kraje.
Pokud budou tyto dotace schváleny,
mohou se s vybranými dodavateli uzavřít
smlouvy o dílo. Předpoklad realizace
obou akcí je II. pololetí 2005.

Naše žádost o grant na projekt „Jedno-
tný komunikační styl“ je taky zařazena
k projednání do zastupitelstva kraje.

Ladislav Foldyna, místostarosta

Informace
z obecního úřadu
Odpady

Od července 2005 dochází ke změně
termínů odvozu domovního odpadu
v naší obci. Od 18. 7. 2005 každé liché
pondělí v měsíci.

Termíny odvozu popelnic v II. pololetí
2005:

18. 7., 15. 8., 12. 9., 10. 10., 24. 10.,
7. 11., 21. 11., 5. 12., 19. 12.

Plasty — sklo
18. 7., 15. 8., 10. 10., 7. 11., 5. 12.

(v zimním období dle sjízdnosti silnic)
Nebezpečný, objemný, rostlinný odpad,
železo, shrabky a větve budou odváženy

dle oznámení obce
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Oznámení

Vážení občané, konečně je tady slibo-
vaný internet:

Uvádíme informace o poskytování slu-
žeb vysokorychlostního internetu kth.cz,
který je šířen kabelem — OIIS (Obecní in-
tegrovaný informační systém) Hukvaldy. 

Po zprovoznění kabelové televize je na
řadě vysokorychlostní internet, ke které-
mu se budete moci připojit od měsíce
července letošního roku formou podání

písemné žádosti (možno vyplnit druhou
stranu letáku, který jste obdrželi do svých
domácností) adresované a osobně doru-
čené na OÚ Hukvaldy. Žádost musí obsa-
hovat adresu a kontaktní telefonní číslo,
aby bylo možno dohodnout datum a čas
vlastního připojení. Služba přenosu je
časově neomezená (v ceně je připojení 24
hodin denně), bez počítání objemu pře-
nesených dat, je však zpoplatněna rych-
lost, a to paušálním měsíčním poplatkem
dle níže uvedené nabídky:

Název Rychlost stahování/ Celková cena Ostatní
odeslání v Kč/měsíc

START 64 kbps/64 kbps 100,— V ceně zřízení internetového 
MINI 128 kbps/64 kbps 190,— připojení je dodávka a montáž
PROFI 256 kbps/128 kbps 290,— kabelového modemu, síťové 
FIRMA 512 kbps/256/kbps 390,— karty do PC a 10 m kabelu
Jiné, dle ?
indiv. dohody

Uživatelům je přidělena dynamicky vnitřní adresa, schránka pro e-mail 100 MB a až 10
adres pro poštu. Vnější adresa za manipulační poplatek 150 Kč, změna hesel a adres za
manipulační poplatek 150 Kč. K systému lze v jednom rodinném domku připojit i více
počítačů pomocí ROUTERU (za cca 1500 Kč, který rovněž plní funkci lokálního firewalu.

Formulář Žádost o připojení internetu obdržely všechny domácnosti.
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Na hukvaldském
Podzámčí

(Redakční článek)
Půjdete-li teď hukvaldským Podzám-

čím od křižovatky směrem k oborní
bráně, ucítíte příjemnou vůni čerstvého
pečiva. Jsou to koláče a preclíky z nedáv-
no otevřené nové pekárny. Najdete ji
v objektu samoobsluhy. Byla vybudována
v prostorách bývalého řeznictví. Paní Ja-
roňová, jejíž koláče návštěvníci Hukvald
ochutnali v kiosku U sudu, ji vybavila
moderním zařízením. Kromě „lopaťáků“,

což jsou velké kulaté koláče — hruškové,
borůvkové, tvarohové, nabízí i malé ko-
láčky a preclíky. Jsou vynikající chuti a za
dobrou cenu, takže jdou i na odbyt.

Paní Jaroňové přejeme úspěšné podni-
kání a konzumentům dobrou chuť!

Hukvaldské
informační centrum
v nových prostorách

V sobotu 11. června byla otevřena nová
místnost, do níž bylo přestěhováno infor-
mační centrum. Je umístěno v přízemí
rodné školy Leoše Janáčka na Hukval-
dech, kde se nachází také pamětní svět-
nička L. Janáčka a malá galerie. 

Informační centrum je vybaveno mo-
derní technikou a návštěvníkům nabízí
tyto služby:

• podávání informací o kulturních ak-
cích a Hukvaldech a v okolí 

• podávání o provozní době muzeí, ga-
lerií, kulturních památek

• podávání informací o turistických
a cyklistických stezkách

• nabízí mapy, pohlednice, propagační
materiály

• zjišťování nejrůznějších informací na
internetu

• prohlídka pamětní světničky Leoše
Janáčka a galerie

Provozní doba 
duben — říjen 

úterý až neděle od 9.00 do 17.00
s přestávkou od 11.00 do 11.30 
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Jak jsme ve školce
slavili Den matek 

Letošní oslava „Dne matek“ byla tak
trochu jiná než obvykle.

Nažehlené šaty a košile vyměnily děti
i rodiče za cvičební úbory a místo do sálu
zamířili do školní tělocvičny. Těch, kteří
měli chuť si se svým dítětem protáhnout
tělo, bylo opravdu hodně. Maminky Jana
a Andrea připravily rozcvičku, při které
jsme se trochu zahřáli, abychom pak
mohli překonat „opičí dráhu“. V ní se
prověřovala šikovnost a obratnost dětí na
trampolíně, lavičkách i žebřinách. Všech-
ny děti ukázaly, že jsou zdatnými cvičen-
ci. Na závěr jsme si zahráli hru „Na vlka
a ovečky“, kterou kdysi rády hrávaly urči-
tě i maminky.

ZZZZ     nnnn aaaa šššš iiii cccc hhhh     šššš kkkk oooo llll

Výlet dětí do zoo
Každý školní rok má na svém konci dvě

radostné události. Tou první je společný
výlet rodičů a dětí do zoologické zahrady
a tou druhou, zábavné ukončení školní-
ho roku.

Letošní výlet do ZOO v Ostravě se konal
ve čtvrtek 2. června. Každý rok volíme
jinou zoologickou zahradu, takže dítě,
které chodí do mateřské školy tři roky,
uvidí zvířata v Lešné, Olomouci i Ostravě.

Atmosféra těsně před odjezdem byla
následující. Děti ozdobené batohem se
svačinou a dobrotou netrpělivě vyhlížely
autobus. Najednou se z hloučku ozvalo
„autobus“ a všechny děti se daly do po-
hybu. Museli zasáhnout rodiče, kteří se
rozdělili na dvě velké skupiny, protože
jsme jeli dvěma autobusy. Následovala
nezbytná kontrola, jestli jsme všichni,
jestli někdo doma ještě nespí, a mohli
jsme odjíždět.

A pak přišlo překvapení. Děti mamin-
kám k jejich svátku zazpívaly, přednesly
básničku a popřály s kytičkou. Přestože
byla jen z papíru, všem maminkám jistě
krásně zavoněla. Hezké odpoledne jsme
zakončili ve školce posezením u sladkého
zákusku a dobrého kafíčka.

Těšíme se na další příležitost ke společ-
nému setkání.

Hana Kuželová, učitelka MŠ
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V ZOO si každý zvolil svou cestu

a tempo. Učitelky procházely zahradou
s dětmi, které neměly doprovod. První
zastávka byla u lavičky. Protože jsme měli
hrozný hlad. Již s plnými bříšky si šly děti
pohrát s malými kozičkami ve výběhu.
A pak již následovala celá řada zvířat:
medvěd, tygr, lev, hroši, opice… A podí-
vejme se, co tady mají, sloni v novém vý-
běhu. V pavilonu ptáků si děti změřily
vzdálenost, kterou musí ptáci uletět při
cestě do teplých krajin. Posloužil jim
k tomu přístroj s vyobrazením ptáka
a místem jeho doletu.

Co by to byl za výlet, kdyby chyběla
houpačka, průlezka a klouzačka. A tak
děti vyzkoušely i tyto atrakce. Na závěr
zamávaly zvířatům z malého vláčku.
Mnozí si sebou odnášeli malé zvířátko —
suvenýr jako památku na hezký den.
I příroda nám byla nakloněna. Počasí
bylo přímo ideální. Sluníčko svítilo, ale
nebylo příliš horko. Na zpáteční cestě
mnohé děti pod tíhou zážitků a dojmů
usnuly.

Když jsme vystupovali rozesmál mne
pan řidič. „Byli jste perfektní skupina,
žádné zastavování na čůrání, nikomu ne-
bylo špatně, bylo tu takové ticho, že jsem
se musel otočit, jestli vás vůbec vezu“.

Kdybych mohla stručně hodnotit tuto
akci, řekla bych: byl to krásný den.

Zábavné ukončení školního roku
máme naplánováno na pátek 17. června.
Tentokrát děti půjdou „pohádkovým
lesem“ plným postaviček z pohádek
a pomohou nepořádné princezně hledat
poztrácené věci. 

Vladimíra Nevludová 

Sdružení rodičů
a přátel školy při
mateřské škole
Hukvaldy bilancuje

V dnes již téměř uplynulém školním
roce uspořádalo Sdružení rodičů a přátel
školy při mateřské škole Hukvaldy spo-
lečně s učitelkami celou řadu akcí pro
děti.

V měsíci září se na školním hřišti usku-
tečnila bez nehod a pádů „jízda zručnos-
ti“ na kolech, koloběžkách a traktorech.

V rámci předvánočních příprav děti
společně s rodiči vyrobily z textilií „vá-
noční koláže“, které posloužily na výzdo-
bu interiéru školy.

Na „Mikulášské besídce“ navštívil děti
Mikuláš s čertem a andělem a všechny
hodné děti bohatě obdaroval.

V lednu vyrazili loupežníci, princezny
a čarodějnice z hukvaldského hradu na
dětský karneval. Stoly se prohýbaly pod
kupami zákusků, džus tekl proudem
a bujaré veselí hradní chasy neznalo
mezí. Hukvaldy se vrátily do středověku.

Protože trochu pohybu nikomu neu-
škodí, udržuje dobrou mysl a štíhlou linii,
oslavili jsme „Den matek“ společným
cvičením rodičů a dětí. Na této sportovní
akci nebylo žádných diváků, ale plno ak-
tivních sportovců. Kéž by jim ta radost
z pohybu vydržela.

Začátkem měsíce června jsme se již
tradičně vypravili na výlet do ZOO, tento-
krát za zvířaty do Ostravy.

Ještě nás čeká příprava a uskutečnění
„pohádkového lesa“.

Za tento bohatý program, organizační
a materiální podporu děkujeme jménem
rodičů a dětí pedagogickému sboru školy
a sponzorům: panu Petru Kuchařovi
a panu Valtru Kotterbovi.

Miriam Gřesová,
předsedkyně SRPŠ při MŠ
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Testování žáků Základní školy Leoše Janáčka
v projektu Kalibro
Škola a já — Rodičovský dotazník

Testování školy není povinné, ale je pro ředitele školy vhodnou příležitostí, jak zís-
kat reálná měřítka výsledků vzdělávání a úplný přehled o obrazu školy v očích jejich
žáků, rodičů a učitelů. Dotazníky byly anonymní.

Vzhledem k velikosti souboru uveřejňuji pouze výsledky jednotlivých částí, nikoliv
jednotlivé podotázky. Podrobný rozpis i za jednotlivé třídy je pro zájemce k nahléd-
nutí v ředitelně školy.

1. Spokojenost % ZŠ LJ Hukvaldy % Celý soubor ZŠ + SŠ Rozdíl
Průměr za otázky 80,1 76,9 + 3,2
2. Škola a vzdělávání
Průměr za otázky 68,7 67,9 + 0,8
3. Vztahy
Průměr za otázky 80,0 76,3 + 3,7
4. Váha vašeho slova
Průměr za otázky 87,5 81,7 + 5,8
5. Zázemí
Průměr za otázky 79,7 73,9 + 5,8
6. Váš vzkaz autorům
Průměr za otázky 78,3 78,8 - 0,5
7. Otázky pro nejmladší žáky
Průměr za otázky 65,3 67,9 - 2,6
8. Tvůj vzkaz autorům —
otázky pro nejmladší žáky
Smysluplnost žákovského dotazníku 77,6 79,3 - 1,7

Dotace, sponzorské dary
ZŠ L. Janáčka Hukvaldy
ve šk. r. 2004/2005

Dne 17. 5. 2005 byla Základní škole
Leoše Janáčka Hukvaldy poskytnuta ne-
investiční dotace ze státního rozpočtu
ČR na rok 2005, z Ministerstva kultury,
v částce 20 000 Kč na zlepšení a doplnění
výpočetní techniky v obecní knihovně.
Bude zakoupena výpočetní technika
v hodnotě 33 045 Kč. Na základě spon-
zorského daru firmy Philips byly v měsíci
květnu vyměněny zářivkové trubice

a startéry u všech světel v budově škole
(1 200 ks 36 W, 196 ks 18W). Celková hod-
nota sponzorského daru i s prací činila
80 000 Kč.

Poděkování
Děkujeme za sponzorský dar firmě

MOTIV W. Kotterby v částce 5 000 Kč na
výlet dětí mateřské školy do ZOO Ostra-
va. Ing. Martinu Dryjákovi za finanční
příspěvek na činnost kroužku mažoretek.
Ing. Ivaně Hrčkové za ušití kostýmů a Ro-
landu Černíkovi za výrobu násad na
tyčky pro mažoretky. Vítovi Lančovi za
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občerstvení pro mladé fotbalisty, kteří
v Coca Cola poháru postoupili mezi 17
nejlepších týmů v České republice. Po-
stup do závěrečného kola v Praze jim
unikl pouze o jednu neproměněnou pe-
naltu. Rodičům, kteří podporovali a po-
máhali při organizování a dovozu dětí na
soutěže: panu Kazíkovi, L. Mičekovi, P.
Šprochovi, P. Kološové, paní Macaškové,
D. Kovalovi, p. Šplíchalovi a J. Soškové.

Děkujeme také panu starostovi Petru
Sobotíkovi a panu místostarostovi ing.
Ladislavu Foldynovi, radě obce, pracov-
níkům Obecního úřadu Hukvaldy, téměř
všem členům obecního zastupitelstva,
kteří škole přejí, členům rady školy za
předsednictví Milana Koutného a tříd-
ním důvěrníkům pod vedením Jiřího Ma-
tuly.

Mgr. Alena Lévová, ředitelka školy

Běh Terryho Foxe
V sobotu 28. 5. 2005 se před ZŠ L. J. již

od 8 hodin scházeli příznivci BTF, jehož 6.
ročník se za velmi příznivého počasí
v tento den konal. 179 zaregistrovaných
účastníků se úderem 9. hodiny vydalo po
vytyčené trati do cíle na koupališti. Start
odmávnul olympijský vítěz Ota Zaremba.
Dalším hostem byli automobilový závod-
ník Adam Lacko a motokrosový závodník

Radim Drlík. Součástí doprovodného
programu byly rozhovory s hosty, auto-
gramiáda, soutěže pro děti a ukázka Judo
Clubu. Pořadatelem BTF se stala ZŠ L. J.
a Sdružení rodičů při ZŠ L. J. pod záštitou
obce Hukvaldy. Na konto sbírky na pod-
poru výzkumu rakoviny přispěli účastní-
ci částkou 6 261 Kč. 

Tak příští rok zase na shledanou a ne-
bojte se přivést s sebou své známé. Vždyť
podporujeme prospěšnou věc.

Mgr. Lenka Nevludová

Co bych chtěl/a mít
Chtěla bych mít kolo, které lítá, a ovla-

dač, který bych zmáčkla a všechno bych
věděla. Taky bych chtěla chodící aktovku
a každý den aby byla jiná, hračky, které se
samy uklidí, pero, které samo píše, kníž-
ky, které by se samy četly, a mluvící Bar-
bínu. Ještě bych chtěla rozumět zvířatům
a chtěla bych umět hrát na všechny hu-
dební nástroje.

Maruška Pavelková

Chtěl bych mít létající chodník a ještě
samochodky, strom, na kterém roste
coca cola, a ještě lítací postel a šlapací
kolo, a aby se jezdilo v autě a neubyla ani
troška nafty.

Kuba Sládek

Chtěla bych mít postel, která by mě za 2
vteřiny uspala, mluvícího psa mopslíka
a stroj na mytí zubů. Taky bych chtěla mít
samouklízecí věci, mražák, ve kterém by
neubývalo maso a nanuky, knížky, které
by samy četly bez chyby. Přála bych si,
aby se nepašovaly různé drogy , aby v ob-
chodech bylo všechno zadarmo a aby
byli všichni zdraví.

Žanda Kozlovská 

Chtěl bych mít robota, který by za mě
dělal úkoly, čudlík, který kdyby se zmáč-
kl, tak by se mi na střeše otevřelo fotbalo-
vé hřiště, strom, na kterém by rostly
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SEVEN UPy. Taky bych chtěl mít kapsu,
ze které vytáhneš, na co si zrovna vzpo-
meneš, létající auto a dinosaura, který by
mě vozil do školy. Taky bych chtěl, aby
byla škola čar a kouzel a taky bych chtěl
být nesmrtelný, umět řeč zvířat, být chyt-
rý a nechodit do školy.

Honza Kološ

Chtěla bych mít bonboniéru, ze které
by bonbóny neubývaly, a šaty, které by mi
byly pořád dost, lyže, na kterých bych
nikdy nebourala, lektvar, kterého bych se
napila a uměla bych matematiku. Taky
pojízdné křeslo, které by mě vždy zavezlo,
kam chci a nepotřebovalo ani trochu ben-
zínu, pastelky, které by se nelámaly a já je
nemusela strouhat, vlastní zmrzlinový
obchod, zahrádku, na které by celý rok
kvetly kytky, a bráchu, který by mě neo-
travoval. Památník, do kterého by se mi
vešlo 1 000 000 obrázků, medvídka, který
by mi pomáhal s úkoly, televizi, ve které
by byly takové pořady, které chci vidět,
a skřítka, který by mi splnil každé přání.

Jana Musálková 

Chtěla bych zahrádku, která by nikdy ne-
odkvetla, míč, který by skákal, truhlu s ja-
blky, robota, který by mě oblékal a vozil do
školy, a psa. Taky bych chtěla, aby se ne-
chodilo do školy, aby se jezdilo na bazén.

Lenka Hrnčárková

Chtěl bych mít traktor, auto, nové kolo,
nový rodinný domek, nový počítač, nové-
ho psa a nový válec. Taky bych chtěl mít
lepší známky ve škole, robota, který by za
mě psal domácí úlohy a abych měl pořád
zdravé zuby.

Ondra Matula

Chtěla bych mít stroj na uklízení poko-
je, aktovku, která by mi sama létala do
školy, pero, které by mi psalo úkoly, hodi-
ny s vodotryskem, strom, na kterém by
rostlo jakékoliv ovoce. Taky bych chtěla
rychlé boty, svůj vlastní pokoj, kolečkové
brusle, počítač a ve škole aby byly delší
přestávky.

Patrika Peterková

Chtěl bych mít studánku s čokoládou,
letadlo s padákem, porsche se spojlerem,
nový dětský pokoj, papouška, psa
a mobil. Taky bych chtěl, aby nebyla
škola a mamka aby byla doma, když při-
jdu ze školy.

Kuba Dudek

Chtěla bych mít živé hračky, svoji za-
hrádku, na které bych měla všechny ky-
tičky na světě, potom bych chtěla mít ses-
třičku a ještě kouzelnou hůlku a strom,
na kterém by rostlo všechno ovoce. Taky
bych chtěla mít svého dvojníka, pero,
které umí psát samo, auto, které by mě
vozilo kamkoliv, a ještě bych chtěla mlu-
vícího papouška a nejlepší kamarádku.

Simonka Jurečková

Chtěl bych mít pero, které by samo
psalo, robota, který by mi radil, postel,
která by mě sama budila, mluvící tabuli
a lavici a taky létající motorku, létající
auto a hůlku Harryho Pottera.

Jirka Holeček

Chtěla bych mít zahrádku se všemi růz-
nými kytičkami a ovocem, robota, který
by za mě uklízel a aktovku, která by byla
pořád lehká. Taky bych chtěla, aby moji
plyšáci uměli mluvit a já abych se doká-
zala proměnit ve zvířata a uměla s nimi
mluvit. A chtěla bych, aby se mojí rodině
splnila všechna přání.

Klárka Lančová

Chtěl bych mít létající koberec, pa-
pouška vševěda, počítač, co by mě po-
slouchal na slovo, květinu, která by mi ří-
kala kolik je hodin, auto na vodu, létající
školu, a aby všechno létalo a chtěl bych
mít hodné kamarády.

Radim Slíva

Chtěla bych mít pejska na píšťalu, ro-
bota, který by mě donesl do školy, chodí-
cí televizi, přístroj, který by dělal za mě
úkoly, kouzelné sklíčko, do kterého bych
se koukla a hned vše věděla a viděla, svou
koupelnu, která by vše dělala za mě. Taky
bych chtěla svůj pokoj, který by byl pořád
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uklizený, konev, která by sama zalévala,
samoustýlací postel a kouzelnou hůlku.

Adélka Saranová

Chtěl bych mít fotbalové a hokejové
soupisky z celého světa, předplatné dení-
ku SPORT, chtěl bych hrát v Liverpoolu
s Milanem Barošem. Taky bych chtěl zpí-
vat v kapele Bratři Ebenové, být redakto-
rem v televizi, a když ne v televizi, tak
v rádiu. Chtěl bych umět hrát na varhany,
být předsedou vlády, chtěl bych vyhrát
maratón a chtěl bych se dožít sta let.

Ondra Elbel

Mé přání je mít ledničku, která by měla
pro mě jídlo a pití, jaké chci, dále chci
auto, které mě zaveze všude, kam budu
chtít, sešit, který píše úkoly sám, a židli se
stolem, která mi pomohou dostávat
samé jedničky. Ten stůl by se mohl i sám
uklízet. Dále si přeji pokladničku, která
by se sama plnila. A nakonec si přeji mít
plno hranolků s tatarkou. 

Nikolka Fojtová

Chtěl bych mít Jaguára, který přesáhne
300 km/hod. A ještě bych chtěl mít padák
a letadlo. A chtěl bych mít kamaráda
nebo kamarádku, která by mě nikdy neo-
pustila, léky, které by pomáhaly na všech-
ny nemoce a ještě bych chtěl mít strom,
na kterém by rostly peníze.

Adam Březovský

Chtěla bych mít svůj pokoj, koťátko,
krásný dům, červené vlasy, malou sest-
řičku, palmu, stromeček, na kterým by
rostly bonbóny, puzzle s 1000 dílky a moc
drahé oblečení.

Deniska Koníčková

Chtěl bych mít strom, na kterém by
rostla auta, robota, který by za mě dělal
všechnu práci, hodiny, které by měly no-
žičky, ruce i hlavu a říkaly by kolik je
hodin. Taky bych chtěl mít EXCALIBUR
a knoflík, který bych zmáčkl a na střeše by
bylo hračkářství. Na stromech aby rostly
peníze a ještě bych chtěl kouzelnou

hůlku, kamaráda, kterého bych nikdy ne-
ztratil a aby byl všude mír. Taky by se mi
líbilo mít každý den narozeniny.

Vašek Zeman

Chtěla bych mít přítele, který by mi byl
navždy věrný, a taky stoleček, ve kterém
je šuplík a v tom šuplíku se objeví to, co
chceš. Ještě bych chtěla mít přenosný
přehrávač, ve kterém by se objevila ta
muzika, co právě chceš, taky mluvícího
plyšáčka, gel na vlasy, který když si ho
jednou přetřeš, tak ti zůstane držet účes.
Taky abychom natočili ve třídě nějaký vi-
deoklip k písničce. A přála bych si být
vždy jista, mít svou skupinu, aby náš hrad
byl hodně slavný a aby nebyly války.

Zuzka Kološová

Veselá abeceda
pro prvňáčky 
B — Jdeš dlouhou cestou a kolem rostou

petrklíče. Za vámi cesta, před vámi
cesta a vedle vás se tyčí dva kopce. 

— Jako dvě bublinky na sloupu, zvě-
davé až prasknou, jako dvě plná
bříška, co hladem splasknou. 

C — Jako když měsíc couvá, tmavou ob-
lohou se přitom bloumá, sedí si tam
s fajfčičkou, svítivost má maličkou.

E — Jeden kůl, tři cedule směrem do-
prava, to bude náročná výprava.
Říká ten uprostřed, nahoře i dole,
které občas řekne moře.

H — Jako kousek hliníku, useknutého
z žebříku. Dva sloupy a jedna
tyčka, avšak vůbec žádná klička. 

K — Je štíhlá jako koza, připomíná
kozí krok, až si zlomí kozí roh. 

M — Jako dvě jedničky otočené k sobě
svými zobáčky, jako dvě hrdličky
s malými zobáčky. 

O — Je kulaté jako koblížek a spokoje-
né jako medvídek, nemá začátek
ani konec.
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— Jako měsíc při úplňku, odrážející se

v rybníku nebo koule při bowlingu. 
— Je jako kolečko,vypadá jak cédéčko. 

S — Jako svíjející se had, či klikatá
cesta, cesta kroutící se z města. 

V — Jako prak střelou nabitý, nelíbí se
mu, jak střílí hobity, radši by zůstal
bez gumy střelné, ať není v moci
pekelné. 

X — Jako dvě dřevěné tyčky o sebe
opřené, nebo meče zkřížené. 

— Nakresli čtverec a vyznač dvě úh-
lopříčky a plus, co ztratilo rovno-
váhu a spadlo na obě nohy. 

Y — Stojí pán, má ručičky nahoru. 
Z — Klikatí se jako zmije, se svým zna-

mením si žije.
Žáci 8. ročníku

Školní výlet
S třídou jsme jeli na školní výlet. Cílem

bylo lanové centrum a muzeum OKD
v Ostravě. 

V 8.45 nás čekal autobus. Jeli jsme něco
přes hodinu. Když jsme dojeli do lanové-
ho centra, čekali jsme na instruktory. Ti
nepřišli, protože došlo k omylu, a my
měli prohozený program výletu. 

Vydali jsme se do muzea OKD, kde nám
vyprávěli o dole Anselm. Bylo to moc za-
jímavé. Výtahem nás zavezli do dolu, kde
nám ukázali stroje i makety dělníků při
práci. Dokonce nám předvedli i pásový
dopravníkový stroj v provozu.

Potom jsme dostali hlad a šli na oběd
na špagety, které jsem slupnul jako mali-
nu. Po obědě jsme šli do lanového centra.
Tam jsme chodili po laně. Učili nás, jak se
jistit a mít sebedůvěru při akci. Nízké
překážky se zdály skoro všem lehké. Pak
došlo na překážky v osmimetrové výšce.
Nejvíce se mi líbilo, když jsme se měli
shoupnout na laně, dostat se na druhou
stranu jako „Tarzan“. Pak jsme se vraceli
domů. Výlet se mi moc líbil.

Kryštof Ocelka, 4. roč.

Neposedný červík
Frantík

Byl jednou jeden neposedný červík
Frantík. Bydlel v ordinaci hodné paní zu-
bařky. Rád však paní zubařku zlobil. Jezdil
se zubařským křeslem, přehazoval různé
zubařské nástroje a vůbec v ordinaci často
způsoboval zmatek. Taky čekal na děti,
které si málo nebo vůbec nečistily zoubky.

Jednou paní zubařka spravovala stolič-
ku chlapečkovi Martínkovi. Červík Fran-
tík nahlédl do jeho pusy. Zjistil, že se mu
tam bude líbit. Martínek si totiž nerad
čistil zuby a velice rád mlsal. V nestřeže-
ném okamžiku se červík do Martínkovy
pusy nastěhoval. Taková ústní dutina
byla pro Frantíka hotový ráj. Červík se v ní
krásně zabydlel. Pořídil si v jednom zubu
luxusní postýlku, do dalšího zubu nastě-
hoval televizi a nechyběl ani počítač.

Netrvalo dlouho a Martínka začalo bolet
několik zubů najednou. Nechtěl, ale musel
zase navštívit paní zubařku. Paní zubařka
lehce objevila hned tři zkažené zuby. Po-
mocí zubařské vrtačky musela červíka vy-
hnat. Nerad se Frantík loučil s Martínkem.

Od té doby v ordinaci paní zubařky
číhá na další děti, které si nečistí zuby
alespoň dvakrát denně. A Martínek? Ten
si už zuby poctivě čistí a místo bonbonů
raději žvýká žvýkačky bez cukru.

Vítek Piskoř, 5. roč.

Zdravé zuby = zdravé
dítě

Standard základního vzdělávání MŠMT
ČR vymezuje, k jakým cílům má vzdělává-
ní na ZŠ směřovat a jaký obsah vzdělávání
je neopomenutelný. Na 1. stupni je do
předmětu prvouka a přírodověda do obsa-
hu vzdělávání zahrnuta i výchova ke zdra-
vému životnímu stylu, jejímž kmenovým
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učivem je zdraví, osobní hygiena, režim
dne, první pomoc a zdravá výživa. Proto se
i naše škola zapojila do celoplošného pre-
ventivního výukového programu péče
o chrup pro 1. stupeň ZŠ. V jednotlivých
ročnících žáci pod vedením učitele vypl-
ňují pracovní listy, které jsou rozděleny
podle náročnosti do kategorií: začátečník,
mírně pokročilý, středně pokročilý, finalis-
ta a absolvent. Správné vyřešení úkolů je
odměněno získáním titulu a diplomu.
Součástí projektu je i soutěžní karta. Po ab-
solvování preventivní prohlídky u stoma-
tologa, který kartu potvrdí, žák odpoví na
soutěžní otázku a kartu odešle. Má tak
možnost vyhrát zahraniční zájezd pro dvě
osoby nebo upomínkové předměty (tričko,

propisku, žvýkačky apod.). V loňském roce
se naše škola umístila v soutěži škol na 9.
místě a vyhrála věcnou cenu — kávovar.

Výstupní práce letošního projektu si
zájemci mohou prohlédnout na nástěnce
v přízemí ZŠ — obrázky, koláže, dopisy,
pohádky i vzkazy velrybě, která je logem
projektu. Věřím, že hodiny strávené
s paní velrybou pomohou alespoň čás-
tečně ovlivnit výskyt zubního kazu, který
je nejčastější lidskou chorobou. Zdravý
životní styl představuje v základním
vzdělávání cestu k formování jedné z nej-
důležitějších hodnot — úctě k životu a ke
zdraví každého jedince.

Mgr. L. Nevludová

Obecní knihovna — informace
V obecní knihovně se od počátku letošního roku k 16. červnu zaregistrovalo celkem

212 čtenářů. Na registračním poplatku bylo vybráno 7 280 Kč. V uvedeném období
knihovnu navštívilo 1162 čtenářů, kteří si vypůjčili 3310 knih a 1577 periodik, což 1/3
z celkového počtu výpůjček. Dětské literatury bylo vypůjčeno 803 svazků, z toho 624
beletrie a 179 naučné literatury. 
Udělení pochval žákům ZŠ za pravidelnou docházku do knihovny ve šk. roce 2004/2005:
Jan Sobotík, 2. tř. Hana Sládková, 6. tř. Petra Mifkovičová, 8. tř.
Petr Musálek, 2. tř. Zuzana Kozlovská, 7. tř. Markéta Jurečková., 8. tř.
Hedvika Jurková, 2. tř. Hana Plesníková, 7. tř. Magdalena Hrčková, 8. tř.
Ondřej Elbel, 3. tř. Sylva Boháčová, 7. tř. Monika Kapsiová, 8. tř.
Jana Musálková, 3. tř. Markéta Hrčková, 7. tř. Roman Bělunek, 8. tř.
Veronika Kovalová, 5. tř. Tomáš Koval, 7. tř. Zuzana Jurečková, 9. tř.
Kateřina Dryjáková, 5. tř. Lukáš Šplíchal 7. tř. Monika Odléváková, 9. tř.
Barbora Doležilová, 5. tř. Tomáš Bendžák, 7. tř. Tereza Plesníková, 9. tř.
Tomáš Filipec, 6. tř. Roman Bělunek, 8. tř.

Pochvaly budou žákům uděleny na slavnostním nástupu u příležitosti ukončení
školního roku. Jmenovaným žákům budou předány pamětní listy.

Poděkování 
paní Elišce Schrimpelové z chatoviště za darované knihy. Napsala nám: „S láskou

věnuje chatařka z Podlesí“; paní Kateřině Větřilové a panu Svatoplukovi Lévovi taktéž
za obohacení knižního fondu.

V této souvislosti se obracím na spoluobčany s tím, že až do odvolání nebudu dary
přijímat vzhledem k nedostatku místa v regálech.
Nepřehlédněte

V období prázdnin od 1. 7. do 31. 8. 2005 knihovna bude otevřena v úterý od 13.00
do 19.00 hod. Svatava Hrabovská, knihovnice
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Učitel a žák z roku 1861 
Jednoho z významných učitelů na hukvaldské škole Jiřího Janáčka, otce světozná-

mého hudebního skladatele Leoše Janáčka, připomínáme našim čtenářům starým
dokumentem — vysvědčením z roku 1861, podepsaným Jiřím Janáčkem.

Za pozornost jistě stojí předměty, kterým se tenkrát ve škole vyučovalo:
Náboženství, čtení psaného, čtení tištěného, krasopis kurentní, krasopis latinský,

počítání číselné, počítání z hlavy, krasopis při diktování



Pouť
V sobotu 11. června jsme se jako far-

nost zúčastnili pouti do Polska, do města
Rybnik. Po Polsku totiž probíhá peregri-
nace ostatků sv. Terezy z Lisieux. 10. červ-
na přijely relikvie ve zvlášť zkonstruova-
ném vozidle do Poutního místa sv. Terezy
v Rybniku-Chwalowicích a přebývaly tam
až do 11. června. 

a konat všechno z lásky k Pánu Bohu
a lidem. Navíc se Tereza několikrát zjevo-
vala lidem a pomáhala vyřešit různé pro-
blémy. V Lisieux je shromážděna početná
korespondence lidí, kterým pomohla.
V roce 1997 Papež Jan Pavel II prohlásil
Terezu učitelkou církve, což znamená, že
Terezina cesta ke svatosti — malá cesta
duchovního dětství — je vhodná pro kaž-
dého člověka. 

P. Dariusz Jedrzejski, farář

Velký den
V neděli 15. května byl opravdu velice

krásný den. Nejen proto, že nádherně
svítilo sluníčko a bylo teplo, ale také
proto, že děti měly svůj „velký den“ den
svatého přijímání. Nejsem v této obci
dlouho, proto nemohu soudit, jak to bylo
v minulých letech, ale myslím, že toto sva-
té přijímání bylo pojato trochu netradič-
ně, ale hlavně s velkou láskou a nadšením
dětí i pana faráře, který svými mladistvý-
mi nápady zpestřil tuto výjimečnou udá-
lost. Ale nenechte se mýlit! I my rodiče
jsme se činili a nezaháleli! Každých čtr-
náct dnů jsme se v sobotu ráno scházeli
buď na faře nebo v kostele, kam jsme do-
provázeli své ratolesti na tak zvané po-
naučení a plánovali, jak tento velký den
bude probíhat. Každý měl své úkoly a ne-
bylo to organizačně zrovna jednoduché.
Naplánovali jsme společný oběd, na kte-
rém se podílel každý. Jedni se postarali
o kuřecí řízky, které má rádo snad každé
dítko, další obstarali brambory nebo
salát. Samozřejmě nechyběla babičkov-
ská polévka s játrovými knedlíčky. Ne-
mluvím o cukroví a dokonce nechyběl
nádherný dort ve tvaru mašinky.

Sešli jsme se před farou v 10 hodin
a oblékli dětičky do krásných stejnokrojů,
které také byly zčásti dílem našeho rodi-
čovského týmu. A každé dítě si přineslo
z domova svíci, kterou mělo u svého křtu.
Ta kombinace byla vskutku nádherná.
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Sv. Terezie, rozená Martinová, se naro-
dila 2. ledna 1873 v Alencon jako deváté
dítě rodičů Zelie a Ludvíka. Brzy přišla
o maminku. Tatínkovi ve výchově pomá-
haly její starší sestry. Zůstaly jen čtyři,
protože čtyři děti předčasně zemřely. Je
zajímavé, že si všechny sestry včetně Te-
rezy zvolily řeholní život. Tereza vstoupi-
la do karmelitánského kláštera v Lisieux
v patnácti letech a prožila v něm 9 let.
Zemřela 30. září 1897. Památku Terezy
vzpomínáme v liturgickém kalendáři 1.
října. Záznamy v památní knize v Lisieux
svědčí o tom, že Terezu uctívají nejen ka-
tolíci ale také pravoslavní a nevěřící. Čím
si ta mladá řeholnice zasloužila tak vděč-
nou úctu? Tereza po sobě zanechala ně-
kolik autobiografických spisů, z kterých
je zřejmé, že dosáhnout svatosti a života
věčného není těžké! Je třeba jen milovat



Děti se přesunuly před kostel a utvořily
průvod se zapálenými svícemi. Snad kaž-
dého napadlo přirovnání k malým andíl-
kům. My rodiče jsme měli přichystány
židle k sezení před lavicemi, abychom na
dítka viděli. Jakmile jsme se usadili, už
přicházel ten úžasný průvod v čele
s panem farářem uličkou směrem k oltá-
ři. Byl to opravdu nezapomenutelný po-
hled… osm malých bílých andílků. Mys-
lím, že nejen rodičům vstoupily slzy do-
jetí do očí. Děti byly velmi šikovné. Janič-
ka Musálková, Ondřej Elbel a Zuzanka
Kološová četli svým hlásky slovo Boží
a Terezka Feixová se svým bratříčkem,

Adélka Saranová, Ondřej Matula a Lenič-
ka Hrnčárková nesli obětní dary. Své po-
slání brali opravdu vážně a i v kostele
bylo více než posvátné ticho. 

Za sebe samotnou mohu říci, že za tu
dobu, kdy jsme připravovali tuto událost,
jsem byla nadšena z ochoty spolupraco-
vat. A to v naší uspěchané době, kdy se
každý honí za prací, se lidé dokázali do-
hodnout a držet pospolu. Vznikla nová
přátelství. Myslím, že nás to všechny po-
vzbudilo k dalším akcím, které by tento
výsledek měly a my je nebrali jako svátek,
ale jako nedílnou součást našich dnů… 

Kateřina Žárská, Dolní Sklenov 92
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Vznik zástavby —
Dolní Sklenov

Číslo 101 bylo postaveno v roce 1957
na pozemku patřícím k zemědělské
usedlosti čp. 22 manžely Pavlem a Lud-
milou Kalmanovými. Této rodině patří
domek dodnes.

Číslo 102 — domek nacházející se na
Podlesí byl postaven v roce 1961 (datum
kolaudace) na pozemku patřícím k čp. 76
(Červenka) manžely Vojtěchem a Ludmi-
lou Sobotíkovými. Současní majitelé ho
od původních vlastníků koupili v 90. le-
tech min. století.

Číslo 103 — domek byl vybudován
v roce 1959 na pozemku patřícím k ze-
mědělské usedlosti čp. 22 manžely Fran-
tiškem a Zdeňkou Hrčkovými.

Číslo 104 — domek nacházející se u sil-
nice na Kozlovice byl postaven v roce
1961 na obecním pozemku manžely Ka-
zimírem a Boženou Bůžkovými. Této ro-
dině domek patří dodnes.

Číslo 105 — domek se nachází rovněž
v řadě domků u silnice na Kozlovice, byl
postaven v roce 1961 na obecním pozem-

ku manžely Janem a Anežkou Šubrtový-
mi. Rodině Šubrtových patří domek do-
dnes.

Číslo 106 — domek u silnice směrem
na Kozlovice byl postaven v roce 1964 na
obecním pozemku manžely Rudolfem
a Marií Jurečkovými. Jurečkovým patří
domek dodnes.

Číslo 107 — je vlastně prvním domkem
v řadě staveb po levé straně silnice do
Kozlovic. Postavili jej v roce 1964 na
obecním pozemku manželé Vladimír
a Vlasta Šeděnkovi.

Číslo 108 — dostal je domek postavený
na pozemku patřícím ke gruntu čp. 30,
přibližně v místech, kde kdysi stávalo
obytné stavení této zemědělské usedlos-
ti. Domek s čp. 108 postavili v roce 1965
manželé Ladislav a Jaromíra Jalůvkovi.
Rodině Jalůvkových patří domek dosud.

Číslo 109 — domek byl postaven na
Podlesí v roce 1961 manžely Vašendový-
mi, a to na pozemku od čp 76. Vašendo-
vým patří dosud.

Číslo 110 — domek se nachází na Pod-
lesí. Byl postaven v roce 1961 manžely
Dutkiewiczovými. Potomkům patří do-
mek dodnes.



Číslo 111 — domku s tímto číslem bylo
při kolaudaci v roce 1968 přiděleno číslo
150. Původně číslem 111 byla označena
chata manželů Antlových, která má nyní
evidenční číslo 011. Rodinný domek s ny-
nějším čp. 111 byl postaven na pozemku
patřícím Ludvíku Jungovi (mezi čp. 81
a 80) manžely Bohumírem a Marií Babin-
covými.

Číslo 112 — rodinný domek s tímto po-
pisným číslem byl postaven v roce 1970 na
pozemku patřícím k číslu 41 manžely Bře-
tislavem a Alenou Kozovými. Číslem 112
byla původně očíslována chata manželů
Květoňových. Dům manželů Kozových
měl původně popisné číslo jiné, to bylo
změněno na číslo dnešní po roce 1976.

Číslo 113 — domek byl postaven v roce
1970 manžely Josefem a Ludmilou Křen-
kovými, a to na pozemku, který dříve pat-
řil k čp. 47 (dnes evidenční číslo 098). Čís-
lem 113 byla původně očíslována chata,
v roce 1974 byla kolaudována přístavba
manželů Elbelových.

Číslo 114 — domek byl postaven v roce
1971 manžely Oldřichem a Jitkou Větřilo-
vými, a to na pozemku od zemědělské
usedlosti čp. 38.

Číslo 115 — rodinný domek byl posta-
ven v roce 1970 manžely Stanislavem
a Evou Pěluchovými na pozemku původ-
ně patřícím k čp. 40. 

Číslo 116 — rodinný domek byl posta-
ven v roce 1970 manžely Vlastimilem
a Martou Piskořovými na pozemku patří-
cím k dříve čp. 1.

Číslo 117 — dům byl postaven na po-
zemku patřícím k čp. 1 v roce 1970 Janem
Markem. Při kolaudaci mu bylo dáno
číslo popisné 181, číslem 117 byla ozna-
čena chata postavena v roce 1964 Anto-
nínem Bajerem, která má nyní evidenční
číslo 015.

Číslo 118 — domek postavený na Ka-
menci v roce 1970 manžely Josefem
a Annou Čajánkovými, na pozemku,
který patřil k čp. 67. Původně byla číslem
118 označena chata, kterou postavil
v roce 1964 Jan Příhoda. 

Karla Klečková

Chov skotu ve
společnosti Beskyd
Agro, a. s. Palkovice

Naše zemědělská akciová společnost
Beskyd Agro a. s. Palkovice hospodaří
v současné době na výměře 3250 ha ze-
mědělské půdy. Hlavní zaměření podni-
kání odpovídá výrobním podmínkám, ve
kterých se naše pozemky nacházejí. Ve
středisku Rychaltice, Skalice, Palkovice
a Metylovice, kde je nejvíce travních po-
rostů, se zaměřujeme na chov skotu,
v Bašce a Fryčovicích na chov prasat
a v Místku na chov drůbeže. Chov skotu
patří do podhůří, nejlépe využije travní
porosty a při dobrém hospodaření může
být i ekonomickým přínosem.

Ve Skalici máme farmu pro 460 kusů
dojnic, v Metylovicích chováme 300 kusů
jalovic, 100 kusů telat a 100 kusů krav bez
produkce mléka. Palkovice jsou zaměře-
ny na výkrm cca 220 kusů býků.

Ve středisku Rychaltice jsme provedli
v roce 1993 přestavbu stáje na volné ustá-
jení pro 180 dojnic. Původní záměr byl
i na rozšíření kapacity, ale v té době byl
trend na rozdělit výrobu mezi malé far-
máře. Moc se jich nenašlo, došlo k dosti
značenému útlumu výroby a v současné
době se ukazuje, že je nutné část výroby
obnovit.

Doposud jsme velký díl travních poros-
tů mulčovali (rozbíjeli), ale po vstupu do
EU se hmota musí z pole svážet.

V minulém období bylo ve středisku
Rychaltice cca 400 kusů dojnic (kravín
Hukvaldy 120 ks, kravín Sklenov 105 ks,
Kravín Rychaltice 175 ks), dále 250 kusů
mladého skotu na Hukvaldech, 70 kusů
ve Sklenově, 200 kusů mladého skotu
v Rychalticích (120 ks teletník Štolfa, 80
ks teletník ve středisku). Bylo to množ-
ství, které dokázalo využít produkci rost-
linné výroby. V současné době je v Ry-
chalticích ustájeno cca 200 kusů dojnic
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a 50 kusů telat, 100 kusů jalovic ve Skle-
nově. Není to ani 40 % původního stavu.

Jelikož máme zájem částečně rozšířit
výrobu skotu, respektive výrobu mléka,
hledali jsme v součinnosti s příslušnými
institucemi vhodnou lokalitu. V návaz-
nosti na umístění skladů, inženýrských
sítí, blízkost pastvin, převládající klima-
tické vlivy a ostatní faktory pro posuzová-
ní vlivu stavby na životní prostředí, nám
odborníky byla doporučena lokalita mezi
stávající stájí pro dojnice a sklady —
žlaby na krmivo. Tento záměr předpoklá-
dá dobudování střediska Rychaltice
o novou dojírnu pro dojnice a jednu mo-
derní halu na volné ustájení zvířat pro
cca 280 kusů dojnic.

Tento náš záměr je v současné době ve
stádiu přípravného stavebního řízení.
Obdobné farmy tohoto typu jsou provo-

zovány v Nošovicích, ve Skalici, v Lubině,
v Orlové-Lutyni. Součástí přípravných
prací je i řešení vlivu stavby na životní
prostředí. Tato záležitost je odpovědně
řešena již projekční firmou, hledají se
cesty omezení pachových emisí. Věříme,
že veškerá opatření, která připravujeme,
budou mít kladný vliv na celý rozhodova-
cí proces. Jsme připraveni poskytnout
případným zájemcům možnost prohlíd-
ky dvou tří moderních farem skotu. 

Věříme, že veškerá jednání v dané zále-
žitosti proběhnou v souladu s platnými
normami a zákony. Máme snahu využí-
vat toho, co naše pole mohou poskyt-
nout, a vyrábět mléko, na které máme za-
jištěn dlouhodobý odbyt do Mlékárny
Kunín.

Ing. František Žídek,
ředitel společnosti Beskyd Agro Palkovice
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Skok do neznáma
Na jaře roku 2003 přišel za námi Stani-

slav Fojtík s myšlenkou, kterou se zabýval
už delší dobu. Jeho bratr Zdeněk pracoval
ve sladovně ostravského pivovaru Ostra-
var. Bohužel sladovnu zrušili a zaměst-
nanci přišli o práci. Zdeněk také, a tak
přišli na nápad, že by nebylo špatné vrá-
tit se ke kdysi běžné věci, a to mít v obci
malý pivovárek. Shodou okolností
v Žabni takový jeden byl a právě končil
svoji kariéru. Zvažovali jsme s Vajtem
tuto nabídku a nakonec jsme se rozhodli,
že to zkusíme. Musím podotknout, že ani
jeden z nás nevěděl o vaření piva zhola
nic. A tak jsme začali studovat skripta
z potravinářských škol, články na inter-
netu a zároveň jsme se dohodli s majiteli
žabeňského pivovárku, že nám ten jejich
postaví v hospodě U zastávky a naučí nás
pivo vařit. 

Nastalo 7 měsíců práce na přebudová-
ní skladu a kuchyně v hospodě. Všechny
práce jsme dělali sami od projektu až po

obkladačky v místnostech. Nakonec jsme
v prosinci 2003 uvařili první várku piva. 

Několik technických poznámek o mini-
pivovaru:

Pivo se vaří ze čtyř základních surovin,
a to z ječného sladu, vody, chmele a pivo-
varských kvasnic. Všechny tyto suroviny



nakupujeme, slad je z Brodku u Přerova,
chmel z Žatce a kvasnice z pivovaru
Holba. Vodu musíme před vařením upra-
vit, abychom odstranili chlor a desinfek-
ci. Pak už se vaří pivo ve varně. Po uvaře-
ní, což je proces trvající 9 hodin, putuje
uvařená mladina do otevřených nádob
kterým se říká spilky, přidáme kvasnice
a 8—10 dnů pivo kvasí. Vytváří se nád-
herná pěna připomínající pohled z leta-
dla na bílé za mraky pod vámi. Následně
přečerpáme rychle prokvašené pivo do
ležáckých tanků, kde pivo dokvašuje
a zraje 30 dnů a sytí se kysičníkem uhliči-
tým, který je v pivu vázaný. No a potom
už se tank narazí a přímo napojí na pípu
v hospodě, nebo ve venkovním stánku.

Vaříme 12-ti stupňové Hukvaldské pivo
světlé a černé. Pivo je kvasnicové, to zna-
mená, že není filtrované ani pasterizova-
né. Zachovává si tak všechny vitamíny,
hlavně vitamín B a všechny výživné
a zdravé látky, které jsou pivech prodáva-
ných v obchodech a hospodách zničeny
pasterizací. Má jemný zákal, který může
být optickou vadou pro konzumenty,
kteří nevědí, že to tak má být.

Celý projet jsme postavili na skutečnos-
ti, že naše obec je místem navštěvovaným
turisty a hospoda je bezprostředně na

cyklotrase Brušperk Hukvaldy. Ukazuje
se, že to byla správná strategie, takže teď
už jenom čekáme na krásné letní počasí,
které je nezbytnou podmínkou pro kon-
zumaci piva. Naše pivo je méně hořké než
všechna u nás běžně dostupná piva, takže
chutná i ženám, což jsme zaznamenali ve
větší návštěvnosti žen v naší hospodě.

Snažíme se také zvýšit počet hostů růz-
nými akcemi. V letošním roce už proběh-
lo smažení vaječiny a dětský den v měsí-
ci květnu. Na začátek prázdnin plánuje-
me zopakovat dětský den, který měl
u dětí velký úspěch. Nejvíce se jim líbila
střelba ze vzduchovky a kolo štěstí, které
většina z nich ještě neviděla. Budeme se
snažit zorganizovat také nějaký koncert
a letní večer. Padla i zmínka o setkání
motorek a veteránů.

Na závěr bychom velmi rádi pozvali
k návštěvě a k ochutnávce kvasnicového
piva co nejširší veřejnost. Pokud budou
mít návštěvníci zájem rádi jim ukážeme
i technologii výroby piva a celý proces va-
ření. Novinky a zajímavosti z našeho mi-
nipivovaru můžete sledovat na www.pi-
vovar-hukvaldy.cz, kde je rovněž návštěv-
ní kniha pro zveřejnění vašich dojmů,
a to kladných i záporných.

Lubomír Piskoř
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Endurový
reprezentant
Radim Drlík

V 15 letech začínal v motokrosových
závodech na Moravě a 9 let po ukončení
vojenské služby, kdy nezávodil, se začal
věnovat enduru nejprve jako amatér a od
roku 2003 jako profesionál v mezinárod-
ních závodech v enduru a cross country
v České republice a na Slovensku. V dneš-
ní době jezdec se Slovenskou mezinárod-
ní licencí.

Jaké byly první úspěchy, výsledky,
v jaké soutěži a na jakém motocyklu?

V roce 2000 kdy jsem jel POHÁR
ČESKÉ REPUBLIKY ve třídě nad 500 ccm
jsem obsadil nakonec 2. místo a bylo to
na motocyklu Husqvarna 610.

V následujícím roce 2001 jsem se stal
vicemistrem v cross country ve stejné
třídě a 3. místo jsem obsadil v enduru.

Rok 2002 jsem pro zranění nedojel
celou sezonu, takže chyběly body a vyne-
slo to 5. místo.

V sezoně 2003 jsem začal závodit profe-
sionálně s podporou sponzorů. Začal



jsem jezdit mezinárodní závody enduro
na Slovensku — SLOVENSKÝ POHÁR
4T (čtyřtakty). ve kterém jsem na konci
sezony ještě na stupně nejvyšší nedosáhl
a v POHÁRU ČESKÉ REPUBLIKY ve třídě
do 450 ccm na motocyklu KTM jsem byl
opět druhý.

V zatím poslední sezoně 2004 jsem star-
toval se slovenskou mezinárodní licencí
a ve stejných třídách se stal VICEMISTREM
SLOVENSKA ve SLOVENSKÉM POHÁRU
a VICEMISTREM v SKANSKA POHÁRU ČR.

opět se Slovenskou mezinárodní licencí
a mými největšími sponzory jsou firma
THT OSTRAVA a SVARMETAL SKOTNICE.

Plánujete 3. ročník závodu v Palkovi-
cích?

Samozřejmě že ano. Opět za účasti
mistrů světa, a reprezentantů z České re-
publiky a ze Slovenska… asi v říjnu a také
za účasti ČESKÉ TELEVIZE jako minulý
ročník.

A co tvůj team RD racing?
Letos za můj tým jezdí 6 závodníků,

kteří se účastní jak závodů endura v Če-
chách a na Slovensku tak i motokrosu na
Moravě, o kterých se můžete dočíst jak
v denním tisku tak i v časopisech s moto
tematikou a na internetových stránkách.

Děkuji za rozhovor a přeji brzký návrat
na trať.

Otázky kladl Jiří Matula
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Jaká byla příprava na novou sezonu?
Od prosince 3krát týdně posilovna do-

poledne a podle počasí běžky.V březnu
pak soustředění v Itálii v Pesaru po boku
mistra světa Romana Michalíka a repre-
zentantů ze Slovenska.

A co letošní závody?
V letošním roce jsem zahájil sezonu

v mistrovství ČR družstev SHELL AD-
VENTURE CUP 2005, kdy jsme první vy-
hráli a ve druhých přišlo zranění, takže
půlka sezony je pryč! Plánovaný start na
mistrovství světa které se jede za měsíc
v Mostě asi už nestihnu. Snad aspoň me-
zinárodní ŠESTIDENNÍ, která se jede
letos v Povážské Bystrici.

Na jakých motocyklech jedeš letos,
s jakou licencí a jaké máš sponzory?

Jedu na motocyklech rakouské výroby
KTM 450 enduro a KTM 450 cross, letos

KKKKuuuullllttttuuuurrrraaaa

XII. ročník
Mezinárodního
hudebního festivalu
Janáčkovy Hukvaldy 

Koná se pod čestnou záštitou paní
Livie Klausové. Generálním partnerem je
Mittal, partnerem jsou Lesy ČR, finančně
ho podpořilo Statutární město Ostrava,
Moravskoslezský kraj a Nadace Leoše Ja-
náčka. Pořadatelem je Fond Janáčkovy Hu-
kvaldy, spolupořadatelem Obec Hukvaldy.

2. 7. sobota
HRAD „Zahajovací koncert“
16.00 L. Janáček: Suita pro smyčce

J. Mysliveček: Sinfonia A dur
R. Bossi: Ricreazioni
B. Britten: Simple symphony 
účinkuje: Janáčkův komorní or-
chestr, umělecký vedoucí Zdeněk
Dejmek



AMFI Leoš Janáček: Liška Bystrouška
18.00 účinkuje: Moravské divadlo Olo-

mouc

3. 7. neděle
HRAD Důvěrné listy Leoše Janáčka
18.00 účinkuje: Janáčkovo kvarteto

Jitka Molavcová, Alfred Strejček —
recitace

AMFI Leoš Janáček: Její pastorkyňa
20.00 účinkuje: Činoherní soubor Slez-

ského divadla v Opavě

4. 7. pondělí
HRAD „Česká hudba“
18.00 L. Janáček: Hukvaldské písně

L. Janáček: Otčenáš
L. Janáček: Zdrávas Maria
L. Janáček: Belvedere (Hradčan-
ské písně)
L. Janáček: Hospodine, pomiluj ny
P. Eben: Řecký slovník
B. Martinů: Hora tří světel 
účinkuje: Moravský komorní sbor,
sbormistr Lubomír Mátl

5. 7. úterý
AMFI Carl Orff: Carmina Burana
20.00 účinkuje: Filharmonie Hradec

Králové

6. 7. středa
HRAD DAMA DAMA
20.00 účinkuje: Středoevropský soubor

bicích nástrojů Brno

9. 7. sobota
HRAD „Rendez vous s klarinety II.“
16.00 Účastníci 4. ročníku mezinárod-

ních klarinetových kurzů představí
během jednoho odpoledne sklad-
by různých autorů: T. Albinoni,
G. F. Handel, T. Madsen, G. Gersh-
win a dalších

KAPLE „Setkali se na hradě Hukvaldy“
18.00 účinkují: Karel Dohnal, Sylvie

Hue (Francie), Igor Františák —
klarinet a Henri Bok (Holandsko)
— basklarinet

HRAD „Jazz na hradě Hukvaldy“
20.00 účinkují: Philippe Portejoie (Fran-

cie) — saxofon, Jazzové trio Šmída,
Dvorský, Slezák

23. 7. sobota
HRAD „Modré sny“
18.00 účinkují: ASPM Jana Spáleného

a hosté

30. 7. sobota
HRAD W. A. Mozart: Hudba z opery Figa-
15.30 rova svatba

L. Janáček: Sextet Mládí
T. Gouvy: Petite Suite Gauloise op.
90
Ch. Gounod: Petite Symphonie
B dur 
účinkují: Pražští dechoví sólisté:
Roman Novotný — flétna
Jana Brožková — hoboj
Vojtěch Jouza — hoboj
Vojtěch Nýdl — klarinet
Petr Valášek — klarinet, basklarinet
Ondřej Roskovec — fagot
Jaroslav Kubita — fagot
Radek Baborák — lesní roh
Petr Hernych — lesní roh 

31. 7. neděle
KOSTEL „Danza alta“
18.00 F. de la Torre (1500): Danza alta

Anonym (14. st.): Salterello
O. Praetoricus (1571 1621): Suita
tanců ze sbírky Terpsichore (1612) 
Anonym (14. st.): Isabela 
Anonym (14. st.): Lamento di Tri-
stano La Rotta 
J. Dowland (1563 1626): Frog Gal-
liard 
J. van Eyck (1590 1657): 2. Cou-
rant, of Harte diefje waerom zoo still 
A. Mudarra (1500 1580): Fantasia X
Anonym (14. st.): La Manfredina
La Rotta della Manfredina Salte-
rello 
P. Phallase (1571 1583): 4 Bransly 
Anonym (16. st.): Pavane Le forze
d_Hercole 
P. Bono Basse: Dance La Magda-
lena (1530) 
Anonym (16. st.): Galiarda La
Gamba 
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D. Ortiz (1510 1570): Recerda
quarta 
J. van Eyck: Boffons 
P. Pallase (1571 1583): Pavane des
bouffons 
D. Ortiz: Recercada segunda 
účinkují: Jan Kvapil — zobcová
flétna
Rudolf Měřinský — loutna
Marcel Vlček — bicí

6. 8. sobota
HRAD „Paganini“
18.00 J. S. Bach: Ciaccona z Partity d-moll 

pro solové housle
L. Janáček: Sonáta pro housle
a klavír
A. Dvořák: Sonatina
A. Dvořák: Mazurek
účinkují: Pavel Šporcl — housle, 
Petr Rezek — klavír

12. 8. pátek
HRAD Leoš Janáček: Zápisník zmizelého 
18.00 účinkují: Připraveno ve spolupráci

s HAMU

Změna programu a účinkujících
vyhrazena!

Pěvkyně
Janáčkovských rolí

Při letošním předávání cen Thálie nás
zaujala operní pěvkyně paní Marie Stei-
nerová, která obdržela cenu za celoživot-
ní dílo v oboru operní tvorba. Paní Stei-
nerová velmi zajímavě hovořila o své pě-
vecké dráze, na níž zazářila mimo jiné
i jako interpretka janáčkovských rolí. Re-
daktorka Mgr. Šárka Polochová umělkyni
dopisem oslovila a poprosila ji o vyznání,
co pro ni znamenalo dílo Leoše Janáčka.
Paní Steinerová odepsala a my její dopis,
ač paní Steinerová skromně souhlasila
s úpravami či zkrácením podle našeho
uvážení, pro naše čtenáře uvádíme v ne-
zkráceném znění.

Brno 20. 5. 2005
Vážená paní redaktorko.
Omluvte, prosím, moji opožděnou od-

pověď na Váš dopis. Dostala jsem jej
teprve tento týden, po 6ti týdenním ná-
vratu z léčení v Karviné. Dále se omlou-
vám za mizerný rukopis, ruku mám po-
stiženou těžkou arthrosou a na stroji psát
neumím.

Můj vztah k Janáčkovi prochází celým
mým životem, a proto jej nemohu vyjád-
řit jen několika slovy. Jak bývá u starých
lidí zvykem, vzpomínky evokují spoustu
událostí. Promiňte, prosím, rozsah toho-
to psaní a použijte pouze to, co uznáte za
vhodné, pokud to vůbec stihnete. S hud-
bou Leoše Janáčka jsem se poprvé setka-
la již v útlém věku 5 či 6 let. Tehdy moje
maminka, sólistka brněnské opery Marie
Minářová-Štrosová, zpívala Kostelničku
v Její pastorkyni, někdy kolem roku 1928.
Alternovala s paní G. Horváthovou, která
pochopitelně zpívala premiéru.

Já sama jsem pak už na absolventském
koncertě pražské konzervatoře kromě
písňového repertoiru a Modlitby Libuše
zpívala Janáčka. Skoro totéž se opakovalo
v roce 1954 při první Mezinárodní pěvec-
ké soutěži o cenu Emmy Destinové při
Pražském jaru. Kromě klasického reper-
toiru nechyběla opět Kostelnička, z Libu-
še ještě Proroctví. A získala jsem I. cenu.

Po jednoročním působení v Opeře 5.
května v Praze — 1945 až 1946 — jsem
byla angažována Zd. Chalabalou do Os-
travy. Druhý rok vedl operu jako šéf velký
Janáčkovec Jaroslav Vogel. Ten mne do
nově studované Pastorkyně obsadil do
úlohy Jenůfy. Tehdy jsem už Janáčkovi
propadla úplně. V tu dobu, v roce 1948,
jsem ale hostovala ve Státním (tehdy
Zemském) divadle — Janáčkově opeře —
v Brně. Bylo mi nabídnuto engagement
s tím, že ještě ve stejné sezoně mám zpí-
vat Emilii Marty v připravované Věci
Makropulos. Ihned jsem začala v Brně
korepetovat. K mému účinkování v této
inscenaci ale nedošlo, protože právě v tu
dobu, na jaře 1948, se konala v Ostravě
výše zmíněná premiéra Pastorkyně. Na
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tuto inscenaci mám krásné vzpomínky.
Jednak pro dirigentské mistrovství Jaro-
slava Vogela, ale také pro vynikající kole-
gy: Kostelnička — Lída Komancová, Laca
— Luboš Procházka, Števa — Ivo Žídek
a všichni ostatní.

Teď se pokusím být stručnější. Během
svého působení v Brněnské opeře jsem
zpívala téměř ve všech Janáčkových ope-
rách. Postupem času se o mně psalo jako
o Janáčkovské pěvkyni. V roce 1951 (nebo
52 — nikdy jsem si nevedla přesné zázna-
my) jsem ve svých 28 letech zpívala Kos-
telničku, s velkým úspěchem, pro mnohé
překvapení. Brzy nato mě pozval další
velký Janáčkovec, dirigent Břetislav Baka-
la, ke spolupráci v brněnském rozhlase.
Bylo to natáčení celé Pastorkyně, o něco
později Věci Makropulos, kdy jsem popr-
vé zpívala Emilii Marty, dále pak první
uvedení Osudu — role šílené matky (mi-
mochodem moji dva synové, tehdy ještě
chlapci, prohlašovali v legraci, že je to
moje životní role…)

V Janáčkově opeře jsem pak měla pre-
miéru Emilie Marty v Makropulos v roce
1956, pak při další inscenaci — tuším
v roce 1960. Mezi tím a potom následova-
ly další úlohy: Paní revírníkova + Sova
v Lišce Bystroušce (po mnoha letech i zá-
skok Datla), Šárka, později Kabanicha
v Kátě Kabanové a role ve Výletech pana
Broučka. Kostelničku jsem zpívala ve 3
inscenacích v Brně, jinak jsem v ní hosto-
vala v ND v Praze a téměř na všech oper-
ních scénách v ČR. Též na zájezdu Janáč-
kovy opery v BDR. Kabanichu jsem jezdi-
la často hostovat do ND v Praze. Posled-
ním představením byla Káťa v roce 1972,
kdy titulní partii zpívala poprvé paní
Gabriela Beňáčková — bylo to těsně před
uzavřením ND před rekonstrukcí. Málem
bych zapomněla. Kostelničku jsem si
zazpívala i u Vás v Hukvaldech s ostrav-
skou operou při Vašich známých janáč-
kovských oslavách. Je to ostuda, že
nevím, v kterém roce to bylo. A vůbec své
poslední představení Pastorkyně jsem
zpívala někdy kolem roku 1975 jako host
v Ostravě, za řízení dirigenta Pinkase.

Ještě jedna perlička. Při natáčení různých
scén z oper v brněnském rozhlase zapo-
mněli pozvat pro závěrečnou scénu
z Mrtvého domu i se sborem Aljeju! A tak
jsem „zaskočila“ a z listu si zazpívala tuto
grandiosní scénu.

Že jsem se věnovala i Janáčkově písňo-
vé tvorbě je samozřejmé. Stejně jako to,
že při své více než 40 leté pedagogické
činnosti jak na pedagogické fakultě, br-
něnské konzervatoři i na JAMU, do doby
než jsem byla kolem roku 1969—70 „ode-
jita“, pak opět po roce 1990 a při soukro-
mém vyučování jsem vždy své žáky a po-
sluchače vedla k Janáčkovi.

Vážená paní redaktorko, nevím, zda
vůbec můžete použít něco z toho, co
jsem právě napsala, do červnového čísla
Vašeho časopisu. Za zpoždění skutečně
nemohu. Škoda, že jsme o sobě nevěděly
za mého pobytu v Karviné. Tam bylo dost
času, kdy jsem Vám mohla vše napsat,
event. se spojit telefonicky nebo i osob-
ně. Z toho, co jste si snad právě přečetla,
jak doufám, jasně vyplývá, jaký je můj
vztah k Janáčkově hudbě: je geniální, vždy
jsem ji milovala a Mistra Janáčka považu-
ji za největšího skladatele 20. století.

Děkuji Vám za Váš zájem i Vaši práci.
S přátelským pozdravem 

M. Steinerová.

Redakce Hukvaldského občasníku
upřímně děkuje paní Marii Steinerové za
její vřelý dopis a přeje jí dlouhá a spoko-
jená léta.

Zajímalo nás, kdy vlastně paní Steine-
rová na Hukvaldech zpívala. V obecní
kronice je sice zmínka o představení
„Pastorkyně“, například v roce 1948,
v roce 1958, v roce 1969, ale bohužel
chybí informace o hostování paní Steine-
rové. 

Redakce
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Pozoruhodná výstava
To se dá říci o výstavě výtvarných prací

rodiny Kročových, která byla pod názvem
Kročovi — obrazy — sochy ke shlédnutí
v květnu na slezskoostravském hradě
v Ostravě. Pro výstavu díla akademického
malíře Antonína Kroči, jeho životní part-
nerky Milady Poliánové, Antonína Kroči
mladšího a jeho ženy Jany Kročové–Valčí-
kové, Petra Kroči a malé Johanky Kročové
byl využit prostor v podkroví slezskoos-
travského hradu, nedávno rekonstruova-
ného. Dlouhá místnost pod střechou byla
zaplněna rozměrnými i menšími obrazy
pěti členů Kročovy rodiny a sochami
a asamblážemi Antonína Kroči mladšího.

Na vernisáži 11. května se sešli přátelé
a obdivovatelé Kročova díla, kteří chtěli
současně poznat i tvorbu ostatních členů
rodinného klanu. Po úvodních skladbách
představil vystavující výtvarníky Dr. Ivo
Janoušek. Přiblížil jejich životní osudy
i jejich tvorbu.

Akademický malíř Antonín Kroča je do-
statečně znám, a to nejen u nás. Známé
jsou jeho kompozice zobrazující vesnický
život, především v jeho rodišti. Ty jsme
mohli také na výstavě vidět, stejně jako
Kročovy krajiny, potoky z okolí jeho rod-
ného Sklenova. Jeho dílo bylo na výstavě
zastoupeno nejpočetněji. 

Milada Poliánová tvoří po boku svého
životního partnera již více než dvacet let.
Její díla mají společné rysy s tvorbou Kro-
čovou a přesto jsou odlišná. Paní Poliá-
nová je ve své tvorbě svá. Se svým partne-
rem vystavovala v minulých letech
v Šumperku, v Domě umění v Ostravě,
v galerii na Svatém Kopečku, samostat-
nou výstavu měla v galerii Langův dům,
v Klubu Atlantik v Ostravě a ve výstavní
síni V. Wünsche v Havířově.

Jana Kročová-Valčíková se proprvé
svými pracemi představila v roce 2002.
Její tvorba je podpořena prostředím rodi-
ny jejího manžela, staršího syna akade-

mického malíře Antonína Kroči. Stále se
rozvíjí, a to co do množství děl i rozsahu
jejich tématiky. Čerpá, podobně jako její
tchán, hlavně náměty z přírody, kde vy-
jadřuje pomocí barev poezii krajiny, její
dynamiku, a také své pocity z proudícího
potoka, lesklých plošek tůní, vegetace,
zpodobňuje světla a stíny. Mezi jejími
díly jsou také zátiší. 

Několika zajímavými obrazy se na vý-
stavě představil Kročův mladší syn Petr.
Má svůj malířský rukopis, je na začátku
své tvorby. 

Antonín Kroča mladší není malíř. Tvoří
plastiky, vesměs sádrové — portrétní i fi-
gurální, které formuje prsty. V tom je po-
doba s otcem, který svá malířská díla
tvoří roztíráním barev konečky prstů.
Plastiky Antonína Kroči juniora, který se
poprvé představi v roce 2002, byly na vý-
stavě zastoupeny několika díly. Velkou
pozornost poutaly jeho asambláže — so-
chařská díla vytvořená z věcí nalezených
na skládkách, v tarasech. Nejrůznější
předměty jsou poskládány opět do figu-
rálních plastik s obdivuhodnou předsta-
vivostí a vypovídací schopností. Některé
jsou inspirovány otcovými obrazy.

Nejmladší tvůrce z rodiny Kročových,
malá Johanka, dcera Antonína a Jany, ve
svých třech letech, zatím napodobuje své
dospělé vzory. Její obrázky působí mile,
bezprostředně.

Bylo se na co dívat, postát, zamyslet se
nad jednotlivými díly a obdivovat je. 

K umocnění dojmu z výstavy přispěl
i hudební doprovod, velmi šťastně vybra-
ní interpreti i přednesené skladby. Pů-
vabná harfista Ivana Dohnalová, nemo-
hu ji představit jinak, je z Hukvald. Je
velký talent, sklízí úspěchy nejen u nás,
ale i ve světě. V programu mimo jiné
přednesla část skladby, kterou pro ni slo-
žil E. Schifauer. Byla zkomponována pod
dojmem návštěvy skladatele v Kročově
ateliéru. Některé skladby přednesla spo-
lečně s houslistou Jakubem Černohur-
ským.

Ať se rodině Kročových daří, Ať jejich
díla obohacují náš život.

Karla Klečková
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A ještě jedna výstava
Redakční článek
Byla to výstava uměleckých fotografií

našeho občana Vítězslava Jurečky, který
bydlí v místní části Rychaltice. Její verni-
sáž v galerii v rodné škole Leoše Janáčka
byla společná se slavnostním otevřením
nových prostor pro infocentrum na Hu-
kvaldech. 

11. června se v 15 hod. v galerii sešli ob-
čané a hosté. Po přivítání starostou Pet-
rem Sobotíkem zazpívaly dívky ze soubo-
ru Lašánek píseň Ondráš. Pan starosta
pak stručně uvedl některá čísla o nákla-
dech na zřízení nové místnosti, včetně její-
ho vybavení nejmodernější technikou.
Zmínil též připravovaný vysokorychlostní
internet, který bude využíván návštěvníky
ve dvou tak zvaných kioscích. Zároveň
představil novou pracovnici infocentra
paní Ludmilu Čajánkovou. Účastníci akce
si mohli novou místnost prohlédnout,
vkusný nábytek i techniku, mohli si vy-
zkoušet internet, vybrat si z propagačních
materiálů, které infocentrum nabízí. 

Autor vystavovaných uměleckých foto-
grafií, hnědých i barevných, pan Vítěz-
slav Jurečka, krátce představil svá díla —
snímky z hukvaldské obory a z Poodří.
Jeho náměty jsou vždy z přírody — stro-
my, rybníky, květiny, rákosí a traviny na
jejich březích. Návštěvníci jich mohli
v galerii zhlédnout 32. V přátelském ho-
voru při skleničce vína z hukvaldských
vinných sklepů a koláčích z nově otevře-
né hukvaldské pekárny paní Jaroňové se
mohli dovědět něco bližšího o technice,
kterou používá při tvorbě svých fotogra-
fií. Ty hnědé jsou výsledkem pracného
postupu při vyvolávání filmu s vícená-
sobnou filtrací, ty barevné jsou zvětšeni-
ny diapozitivů. 

V takovém rozsahu je to vlastně prvá
výstava pana Jurečky, který již několik let
vystavuje — v Praze, Ostravě, Novém Jičí-
ně, Rakovníku a jinde, u nás. 

Na výstavu se přišli podívat i náhodní
návštěvníci Hukvald, kteří byli i prvými
klienty paní Čajánkové v infocentru. 

Lze si jen přát, aby nově otevřené info-
centrum přispělo ještě k větší atraktiv-
nosti naší obce. A panu Jurečkovi ať se
práce daří přinejmenším jako dosud.

SSSSpppp oooo rrrr tttt

Turisté plní beze
zbytku svůj letošní
plán akcí

Po novoročním výstupu na Kubánkov
jsme využili příznivých sněhových pod-
mínek a 19. 2. uskutečnili lyžařský zájezd
pro běžkaře i sjezdaře do

SKI AREÁL DOLNÍ LOMNÁ
Zájezdu se zúčastnilo 38 lyžařů, kteří se

rovnoměrně rozdělili do dvou skupin na
sjezdaře a běžkaře. Sjezdaři a „snoubor-
ďáci“ zůstali na sjezdovkách v Dolní
Lomné a běžkaře zavezl autobus na Hr-
čavu, odkud přešli přes Komorovský
grúň, na Gírovou a pak do skiareálu
v Dolní Lomné, kde jsme mohli obdivo-
vat naše, převážně mladé sjezdaře. Běž-
kaři pak ještě pokračovali v perfektně
upravené stopě až do Jablunkova na ná-
městí. Tato trasa měřila 17 km. 

Lyžařská sezóna na Hukvaldech byla
letos velmi dlouhá. Lyžařský vlek byl
v provozu 5 týdnů od 4. 2. do 14. 3. 2005.
Kromě provozu vleku a výše uvedeného
zájezdu jsme uskutečnili ještě jednu spo-
lečnou akci běžkařů, která se uskutečnila
6. 3. a zúčastnilo se jí 14 členů. Byl to od-
polední výstup na Palkovické hůrky s po-
sezením v chatě Barborka.
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VÝSTUPY NA KOPCE KOLEM NAŠÍ

OBCE 2. DUBNA 2005 
Tento pochod pořádaný v předchozích

ročnících vždy na první jarní sobotu
musel být letos odložen, z důvodu znač-
né sněhové pokrývky na celé trase až na
2. dubna. Krásné jarní počasí přilákalo na
trasu asi 70 účastníků, kteří vystoupili
z koupaliště na hrad a pak na Kazničov.
Po sestupu na Horní Sklenov se počet po-
chodujících zmenšil, ale většina pokra-
čovala dále přes Sklenovskou hůrku na
Fojtovy vrchy do Rychaltic a jen někteří
nejzdatnější turisté zdolali i poslední vr-
choly Babí hory a vrátili se zpět na kou-
paliště.

GÍROVÁ — HRČAVA
DNE 23. DUBNA 2005

Na zahájení sezony pěší turistiky byla
vybrána trasa: Jablunkov — Pláňava —
Gírová — Komorovský gruň — Hrčava…

…vedla romantickou krajinou s výhle-
dy na zalesněné hřebeny Moravskoslez-
ských Beskyd, rozprostírajících se mezi
řekami Morávkou a Olší. Vrátili jsme se
do míst, která jsme prošlapali v zimě na
běžkách v opačném směru.

Po nenáročném výstupu se zbytky sta-
rého sněhu jsme vystoupili na výrazný
rozhledový vrch Gírová 840 m, jež je sou-
částí Slovenských Beskyd. Viditelnost
byla výborná. Bylo možné rozeznat jed-
notlivé vrcholy Vratné doliny v Malé
Fatře. Trasa pokračovala přes Komorov-
ský gruň do nejvýchodnější obce Hrčavy
s rázovitými dřevěnými stavbami a koste-
líkem. Autobus byl zcela zaplněn a všich-
ni se vrátili domů s uspokojením z trasy
i z pohody během pochodu.

„PO ZAROSTLÉM CHODNÍČKU“
DNE 14. KVĚTNA 2005

I letošní turistický pochod se vydařil.
Na 15 km trasu se přihlásilo 213 turistů.
K tomuto číslu je třeba připočíst několik
desítek lidí, kteří pochodovali bez regist-
race. Jarní příroda je nádherná a účastní-
ci se mohli potěšit její krásou

Na Kubánkově vyrostla občerstvovací
stanice s chlazeným pivem, bufetem
a opékanými párky. Postavené altány vy-
bízely k zastavení a načerpání nových sil.
Na koupališti, v cíli pochodu, byla tradič-
ní tvarůžková pomazánka. O ostatní po-
hoštění se postaral pan Kuchař. 



Poděkování patří všem, kteří se podíle-
li na přípravě a zajištění zdárného průbě-
hu pochodu, zvlášť děkuji hukvaldským
hasičům za odvoz materiálu na Kubán-
kov. 

Jelikož příští rok bude jubilejní 25. roč-
ník, již teď organizátoři přemýšlejí, čím
tento pochod obohatit. Pokud máte něja-
ké zajímavé nápady rádi je posoudíme
a budeme realizovat, abychom důstojně
oslavili čtvrt století tohoto pochodu,
který významně ovlivnil turistické dění
v naší obci koncem dvacátého století a je
o něj zájem i ve století novém.

Jiří Strakoš & Tomáš Elbel

Zahájení tenisové
sezóny 2005

Letošní sněhová nadílka v únoru
a březnu posunula začátek jarních prací
na konec března, kdy bylo možné začít
s přípravou hřiště a úklidem areálu po
zimě. První brigáda se uskutečnila 25. 3 .
a prováděli jsme seškrabávání staré antu-
ky s mechem. Na dvorci č. 1 byl na straně
od potoka ještě sníh. Po dalších brigá-
dách, při kterých odpracovali členové
120 hodin bylo hřiště v polovině dubna
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připraveno ke hře, ale ranní mrazíky pře-
staly až koncem dubna, a tak poprvé se
letos hrálo teprve 1. května. Přípravu
kurtů také zkomplikovala situace s antu-
kou. Všichni dosavadní výrobci na sever-
ní Moravě ukončili tuto činnost, takže se
antuka dováží až z východních Čech a její
cena tím stoupla dvojnásobně až na 2
400 Kč za tunu. V příštím roce to bude
mít asi dopad na zvýšení oddílového
příspěvku. Letos jsme ještě čerpali ze sta-
rých zásob, a tak oddílové příspěvky se
nemění, pouze byla zvýšena sazba za
pronájem dvorce za 1 hodinu na 50 Kč.

V květnu se již hřiště začala využívat
k tréninkům individuálním i pro organi-
zovaný výcvik mládeže, kterému se nadá-
le věnuje paní Kapsiová. Ve druhé polovi-
ně června začnou první oddílové turnaje
a soutěže.

18. 6. Turnaj rodinných párů — Familly
Open 2005.

25.—26. 6. Žákovský turnaj
2.—3. 7. Memoriál ing. Jaroslava Stra-

koše a Zdeňka Adamovského — turnaj
čtyřher mužů.

5. 7. Turnaj čtyřher žen
9.—10. 7. Tenisový MINICUP 2005 
12.—15. 7. Týden s tenisem pro děti
O jednotlivých akcích budeme infor-

movat na vývěsní tabuli oddílu a v míst-
ním vysílání TV.

Tomáš Elbel

Výlet rodičů s dětmi
— tentokrát
na Odersko

Dne 11. června jsme vyrazili na výlet
rodičů s dětmi na Odersko. Výlet jsme za-
hájili v obci Lukavec prohlídkou větrné-
ho mlýna. Zcela zrenovovaný mlýn nám
nabídl pohled do minulosti, jak se naši
předkové nadřeli, než namleli lidem
mouku. 

Po prohlídce jsme se vydali údolím po-
toka Gručovka po modré turistické znač-
ce směrem na Hradec nad Moravicí. Ces-
tou se zastavili v obci Leskovec. Zde jsme
si prohlédli soukromý vodní mlýn — sice
již nefunkční, ale i tak byla prohlídka za-
jímavá. Průvodce, již 80letý pán, nám
ukázal krásné exponáty mlýna, který byl
postaven již před rokem 1752. Děti našly
zalíbení ve mlýně i v hospodářských zví-
řatech, která tam byla — kozy, prasata,
býci, kočky, kuřata a další.
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Potom jsme dali pěkným lesním údo-
lím do Hradce — přes Bezručovu vyhlíd-
ku nad městem, přes zámecký park se
spoustou okrasných dřevin.

Výlet, i přes vrtkavé počasí, se vydařil.
Ušli jsme přes 20 km pěknou krajinou
vhodnou i pro projížďky na kolech. Do-
poručujeme! Účast byla 56 turistů, z toho
15 dětí.

Za odbor KČT Hukvaldy Slávek Koval

Mladí hasiči
TRÉNINKY MLADÝCH HASIČŮ

Naši mladí hasiči trénují většinou ve
čtvrtek nebo v pátek, to záleží na domluvě.

Trénink obvykle začíná ve 4 hodiny.
Když přijdeme do hasičárny, jdeme nej-
dříve smotat hadice, ty se pak naskládají
do hasičského auta a vyrazíme na trénink
k bytovkám. Na místě tréninku připravíme

Odbor KČT Hukvaldy si dovoluje
pozvat zájemce na výlet na kole

(vhodné i pro děti nad 12 let),
který se uskuteční

dne 3. července.
Trasa bude upřesněna.

KČT Hukvaldy

SSSSpppp oooo llll kkkk yyyy

základnu, káď na vodu a hydrant. Potom
si každý nachystá svou věc, se kterou pra-
cuje. Když máme nachystány věci, jdeme
na startovní čáru. Po odstartování všichni
vyběhnou a každý dělá svůj úkol, který má
na požárním útoku. Když se útok dokončí,
hadice smotají a cvičí se znova, asi 5×,
abychom si to nacvičili pořádně na sou-
těž. Když docvičíme, schováme věci a vra-
címe se zase k hasičárně. Mokré hadice se
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pověsí do věže a domluvíme si další tré-
nink. Potom se rozutečeme domů a zase
se těšíme na další trénink.

Karolína Hubeňáková

Soutěž v Ostravici
Dne 4. 6. 2005 jsme se my starší žáci zú-

častnili soutěže v Ostravici. Po příjezdu na
místo jsme se přihlásili a startovali jako
pátí. Z dalších účastníků můžeme jmeno-
vat: Lubno, Kunčice pod Ondřejníkem,
domácí Ostravice a taky Janovice. Nastal
čas našeho útoku a všichni jsme trošku
znervózněli. Soutěžili jsme v týmu: Moni-
ka Horváthová, Tereza Holexová, Lukáš
Vrtný, Lenka a Jiří Rožnovští, Honza Sobo-
tík a Katka Kornetová. Připravili jsme si
věci k požárnímu útoku. Všichni jsme při-
stoupili na startovní čáru a rozhodčí náš,
jak se později ukázalo, nepovedený útok
odstartoval. Útok nebyl dokončen pro
špatně zapojené savice. Začalo pršet a my
jsme jeli domu. Doma jsme uklidili hadice
a všechny věci a domluvili si další trénink.

Lenka Rožnovská

SDH Rychaltice
v beskydské lize
požárního útoku

První ročník beskydské ligy v požárním
útoku byl zahájen prvním kolem ligy už
21. května v Malenovicích atypickou sou-
těží. Do Beskydské ligy je přihlášeno 14
družstev, a to Rychaltice, Malenovice,
Bystré, Pstruží, Nová Ves, Ostravice, Palko-
vice, Hukvaldy, Kozlovice, Lhotka, Nižní
Lhoty, Kunčice p. O., Hodoňovice a Raško-
vice. Do hodnocení ligy se počítá 11 sou-
těží, mezi něž patří i naše noční soutěž na
Hukvaldech, která se koná začátkem září.
Téměř všechny soutěže započítávané do

ligy jsou něčím výjimečné a tak tomu bylo
i na soutěži v Bystrém 28. května, kde se
konalo 2 kolo beskydské ligy. Soutěž měla
téměř stejná pravidla jako soutěže před
30. lety. Pro celkového vítěze ligy je připra-
ven Putovní pohár a pro prvních 6 umístě-
ných jsou rovněž upomínkové poháry.
SDH Rychaltice je po druhém kole ligy na
průběžném 4. místě. Další soutěž nás čeká
2. července v Palkovicích, jedná se o noční
soutěž na sjezdovce. O dalším průběhu
ligy vás budeme informovat.

Martin Rožnovský

VVVV íííí tttt eeee,,,,     žžžžeeee …………

„Půjdeme
k pramenům, vodě
a kamenům…“

Mnozí z vás jste jistě sledovali televizní
pořad, který byl nazván stejně jako prvý
verš písně, která ho uváděla. A mnohé
z vás napadlo, kde je pramen naší řeky —
Ondřejnice, která protéká naší obcí, zda
se ví, kde je, nebo dokonce je označen.
Pak se v regionálním tisku objevil článek
o aktivitě pedagogů a studentů SPŠ ve
Frýdku–Místku. Požádali jsme je o přís-
pěvek. Ochotně vyhověli a my vám ho
přinášíme. Dodáváme ještě, že pramen
najdete cestou ze Solárky na Skalku,
v místě, kterému se říká Sedlo.
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DEN ZEMĚ 2005
NA SPŠ FRÝDEK–MÍSTEK

V rámci zapojení do celosvětové akce
Den Země se studenti a pedagogové
Střední průmyslové školy ve Frýdku–
Místku rozhodli, že ve svém okolí navštíví
prameny našich řek. V rámci ochrany pří-
rodních zdrojů tyto prameny označí, upra-
ví a dle potřeby vyčistí. Jako první putová-
ní k pramenům jsme se v pátek 22. dubna
vydali k pramenu řeky Ondřejnice v masí-
vu Ondřejníku moravskoslezských Beskyd. 

Naše škola své ekologické aktivity vyví-
jí nejen v rovině teoretické, ale snaží se
o praktické viditelné výsledky. Navazuje-
me na řadu ekologických akcí odboru ži-
votního prostřední městského úřadu ve
Frýdku–Místku. Škola chce postupně vy-
čistit a označit i další prameny našich —
Ostravice, Morávky a Olešné a dalších řek.

Tímto netradičním a zajímavým způ-
sobem chceme žákům a celé veřejnosti
regionu připomenout nutnost chránit ži-
votní prostřední a přírodní zdroje jako
naší životní nutnost a naše národní bo-
hatství. Naším cílem je v rozvíjení pozi-

tivního ekologického myšlení mládeže
i dospělých. Pojďte i vy s námi do našich
krásných Beskyd k pramenům, které
psaly historii regionu a jsou úzce spojeny
s našim životem, ať chceme nebo ne.

Pedagogové SPŠ Ing. Adámek
a Ing.Kalmus

Církevní svátky —
zvyky a obyčeje

Křížové dny. Jsou tři — pondělí, úterý
a středa před Nanebevstoupením Páně
(to je 40 dnů po Vzkříšení). Letos připad-
ly na počátek května. V naší obci i v okolí
se v tyto dny ještě v polovině minulého
století chodívalo ke křížům procesím —
ke křížům na Paleskách, ke kříži u dolno-
sklenovského mlýna, ke kapličce na far-
ském poli a ke kříži pod lesem v Rycalti-
cích. Dnes už některá tato místa nic ne-
připomíná. Není již kříž v Lipině („lipju“),
vpravo před mostem u cesty k myslivecké
chatě i dřevěný kříž u „příčnice“.

Kronikář Smolík napsal: „Při veřejných
průvodech v křížové dny přicházíval vždy
v úterý zámecký kaplan D.P. N.N. průvod
doprovázeti a obřady vykonávati, které-
hož průvodu hukvaldských občanů se
vždy mnoho zúčastnilo.“

Svatodušní svátky Slaví se 50. den po
Velikonocích, letos tedy 15. a 16. května.
Lidově se nazývají letnice nebo také rozá-
lie. To proto, že oltáře byly bohatě zdobe-
ny růžemi. Od 4. století se ke sváteční ne-
děli připojilo i pondělí. Letnice navazo-
valy na předkřesťanské oslavy. Pohanští
lidé přinášeli dárky ke studánkám, obě-
tovali zlým duchům. Církevní oslavování
Svatodušních svátků — seslání Ducha
svatého — doprovázely i ryze světské slav-
nosti — hostiny, tanec, zpěv. Stejně jako
o Filipojakubské noci byly zaháněny čaro-
dějnice. V mnoha vsích se obcházely hra-
niční kameny, řešily se sousedské spory. 

Svatodušní pondělí je svátkem zcela li-
dovým s mnoha nejrůznějšími zvyky,
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které se liší podle krajů. Dodnes zachova-
ly na jižní Moravě jízdy králů, i když se
k nim váže ještě jiná legenda — o proná-
sledovaném králi, který prchá před ne-
přáteli v ženském přestrojení. Na Šumavě
se zase konal závod v jízdě na koních. Ve
městech byl zachováván obřad střílení ku
ptáku, což byly v podstatě závody ve
střelbě, dříve z kuší, později z pušek, na
ptáky upevněné na dlouhé tyči — zpočát-
ku byli živí, později. byli nahrazeni dřevě-
nými. Střelci byli členové cechů, které
tuto zábavu pořádaly. Jsou o nich zmínky
již od 15. století. Zvláště oblíbené byly ve
městech s německy mluvícími obyvateli.
Církev tento zvyk pokládala za urážku
Svatého Ducha, který je zpodobňován
jako holubice (na holuby bylo také v zá-
vodech stříleno). Těchto zábav se nezú-
častňovali poddaní, pouze měšťané
a šlechta.

Svatodušním svátkům se krajově také
říkalo „koláčové svátky“. Připravovalo se
na ně mnoho dobrého jídla, hlavně peči-
va. V pohanských dobách prý pečivo
sloužilo jako obětiny, které se házely do
studánek a pramenů, též se nosilo na
hroby zemřelých.

O Svatodušních svátcích chodívaly po
vsi dívky, které ještě nechodily k muzice,
ve skupinkách. V nich byla jedna dívka
oblečena za královnu, ostatní tvořily její
družinu. Zpívaly písně o tom, jak králov-
na hledá krále. Jedna z dívek nesla koší-
ček na dary pro královnu, která byla
chudá. Královničky, jak se tomuto obyče-
ji říkalo, mají patrně svůj původ v pohan-
ském uctívání pohanských panenských
víl. S nimi pohané spojovali mnoho ma-
gických obřadů k zajištění počasí dobré-
ho pro úrodu. Ještě v 19. století se choze-
ní královniček spojovalo s čištěním stu-
dánek a studní. Dívenky po vyčištění stu-
dánky pokladly kolem zelené věnečky
z brusinek a zimostrázu jako symbol své
nevinnosti. Ve středověku přinášeli lidé
k pramenům oběti zlým duchům v podo-
bě zabitých zvířat, jídla a vína, někdy
i oděvů. Věřili, že je takto obměkčí a ne-
budou jim škodit. U nás průvody Králov-
niček pravděpodobně nechodily, jak vy-

plývá z článků, které byly publikovány při
vydání Královniček Leoše Janáčka:

Královničky, jako jeden z neobřadněj-
ších lidových zvyků, zaujal pracovníky
a odborníky v kultuře. Nepřesnější jejich
obraz nám zachovala sběratelka lidových
tanců paní Lucie Bakešová, která při
svém putování po vsích okolo Brna, vyu-
žila vzpomínek pamětnic obřadu. Pod
jejím vedením byly tance zvané Králov-
ničky v roce 1888 předvedeny na národo-
pisné výstavě v Ořechově u Brna a v roce
1895 na Národopisné výstavě českoslo-
vanské. V Brně byly tančeny a zpívány
v Besedním domě 54 tančícími v kopani-
čářském kroji hrozenkovském. Ve zprávě
o tom se uvádí, že Královničky byly před-
váděny bez hudebního doprovodu,
pouze se zpěvem. Prostřednictvím paní
Bakešové se s obřady Královničky sezná-
mil Leoš Janáček, který upravil lidové
písně k průvodům králek pro klavír.

Na svatodušní pondělí chodí skupinky
přátel nebo příbuzných do přírody sma-
žit vaječinu. 

Židovské letnice se připomínají jako
den, kdy Mojžíš na hoře Sinaj obdržel De-
satero. Izraelský národ k ní doputoval
z egyptského zajetí. Desatero jsou ka-
menné desky s deseti přikázáními, která
stala základem křesťanské mravouky.

Svátek Božího Těla. Tento svátek vždy
byl křesťanský. Křesťané ho slaví jedenác-
tý den po Svatodušních svátcích. Odvo-
zuje se od vidění svaté Juliány, kterou
Bůh vyzval, aby se snažila o zavedení
svátku ke cti Nejsvětější svátosti. V Praze
se konalo prvé procesí Božího Těla v roce
1355. Byl to vlastně průvod prosebný za
příznivé počasí, ochranu před přírodní-
mi katastrofami, nemocemi, válkami a ji-
nými katastrofami. Průvody se ubíraly
postupně ke čtyřem oltářům, u každého
se četl začátek jednoho ze čtyř evangelií.
U oltářů se světily květinové věnečky, kte-
rým se připisovala stejná moc jako na
Květnou neděli svěceným kočičkám.
U oltářů se stavěly břízky, jejich listí prý
chránilo dobytek před onemocněním.
Kronikář Smolík píše: „Při slavných mších
svatých vydatnou pomoc poskytovali jak
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zpěvem tak hudbu Hukvaldští. Nejvydat-
nějším byl basista Valentin Sobotík z čp.
60 na strunovém base. Ze Sklenova byli
výtečníci Ondřej Klocek — huslista
a Ignác Holub — flétnista. Při průvodech
na Bílou sobotu a slavnosti Božího Těla
nosívali baldach a lucerny výhradně jen
hukvaldští starci. Klekací stolici pro vrch-
nopanské úředníky ponášeli při průvo-
dech sklenovští občané, tak ti i střídavě
stolici s kotly (bubny)“. V rukopisu histo-
rie Rychaltic, kterou zpracoval pan Alois
Tomančák, je napsáno: „O Božím Těle,
o posvícení a o pouti střílelo se z mozdířů.
Tak v roce 1857 dala obec o Božím Těle za
střelný prach 1 zlatku a 34,5 krejcarů,
jindy až přes 3 zlatky.“

Tradice průvodů se dodržovala do 50.
let minulého století. Tenkrát se ovšem
z moždířů již nestřílelo, zato hrávala de-
chovka, nad knězem se nosil baldachýn,
v průvodu se nesly korouhve, družičky
sypaly po cestě květiny. Letošní svátek
Božího Těla oslavili naši občané průvo-
dem do zámeckého parku, kde byly oltá-
říky. I dechovka hrála.

Svatý Jan Křtitel — 24. června. Byl
poustevník, byl sťat na příkaz krále Hero-
da, kterého o jeho hlavu požádala Salo-
mé. Ta svým tancem Heroda okouzlila
tak, že jí splnil i toto přání. Svátek Jana
Křtitele připadá na letní slunovrat.
V předkřesťanských dobách byl spojován
s létem a úrodou. Také se věřilo na ma-
gické síly, nad nimiž vracející se slunce
ztratilo moc. Řada pověr a zvyků se z po-
hanských dob přenesla do křesťanství.
Některé z nich nemohla církev potlačit,
a proto je v lidovém prostředí tolerovala.
Bylo to například pálení svatojánských
ohňů. Scházela s u nich především mlá-
dež. Chlapci přeskakovali plameny. Jako
obětiny se do ohně házely květinové vě-
nečky. I u nás se svatojánské ohně zapa-
lovaly. Jednu z povídek tomu věnoval
i Jan Václav Sládek ve svých Hukvaldských
siluetách, píše o tom i obecní kronika.

Brzy ráno před východem slunce na
svatého Jana Křtitele házely dívky do
proudící vody věnečky uvázané z devate-
ra kvítí. Myslely při tom na svého mlá-
dence. Věřilo se, že neodnese-li věneček
voda a on se zachytí u břehu, vdá se dívka
za někoho ze vsi. Když věneček uplaval,
vdala se daleko od domova. V některých
krajích se připravovala postýlka pro sva-
tého Jana. Byl to polštářek naplněný vo-
ňavými bylinami — nejčastěji mateří-
douškou. Polštářek se položil pod stůl
a na něj obrázek svatého Jana. Ráno pak
rodiče dětem vyprávěli, že u nich unave-
ný světec přenocoval a za odměnu jim
nechal malé dárky — sladkosti.

Pověry se také vázaly k rostlinám.
Zvláštní síla a moc vyléčit nejrůznější ne-
moci se přisuzovala bylinám natrhaným
v předvečer svatého Jana a užívaným v li-
dovém léčitelství. 

Údaje o lidových zvycích jsou čerpány
z knihy Aleny Vonduškové: 

Karla Klečková
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Přehled aktuálních
ustanovení zákona č.
289/1995 Sb., o lesích
a o změně a doplnění
některých zákonů
(lesní zákon)

(dokončení)

TĚŽBA DŘÍVÍ (§ 33)
1. Vlastník lesa je povinen přednostně

provádět těžbu nahodilou tak, aby ne-
docházelo k vývinu, šíření a přemno-
žení škodlivých organizmů. Pokud by
v důsledku těžby nahodilé vznikla ho-
lina souvislá o výměře větší nežli 0,20
ha je vlastník povinen oznámit prová-
dění takové těžby nahodilé alespoň 14
dnů předem orgánu státní správy lesů

2. Těžba nahodilá se započítává do cel-
kové předepsané výše těžeb. Pokud by
zpracováním těžby nahodilé byla pře-
kročena celková výše těžeb stanovená
schváleným plánem nebo převzatou
osnovou, musí vlastník lesa požádat
orgán státní správy lesů o změnu
plánu nebo osnovy.

3. Těžbu dřeva v lese ve kterém vlastník
lesa hospodaří bez schváleného plánu
nebo bez protokolem převzaté osnovy,
lze provést jen se souhlasem odborné-
ho lesního hospodáře. Souhlas nelze
odmítnout, není-li těžba v rozporu
s ostatními ustanoveními lesního zá-
kona. Má-li těžba překročit 3 m3 na 1 ha
za kalendářní rok, musí vlastník lesa
jakož i ten, kdo koupil stojící lesní po-
rost, i ten kdo provádí těžbu, předem
písemně vyrozumět orgán státní sprá-
vy lesů a doložit vyjádření odborného
lesního hospodáře.

4. Provádět těžbu mýtní úmyslnou v po-
rostech mladších než 80 let je zakázá-

no, v odůvodněných případech může
orgán státní správy lesů při schvalování
plánu nebo při zpracování osnovy
nebo na žádost vlastníka povolit vý-
jimku z tohoto zákazu.

5. Právnické a fyzické osoby zajišťující tě-
žební práce jsou povinny provádět je
takovým způsobem, který minimali-
zuje negativní dopady na lesní eko-
systém v daném prostředí.

LESNÍ DOPRAVA (§ 34)
1. Přibližování, uskladnění a odvoz dříví

(dále jen lesní doprava) musí být pro-
váděny tak, aby nedocházelo k poško-
zování lesa a ostatních pozemků.

2. Nelze-li účelu dosáhnout jinak, je
vlastník lesa nebo osoba provádějící
činnost v zájmu vlastníka lesa oprávněn
v odůvodněných případech na nezbyt-
nou dobu, v nezbytném rozsahu, ve
vhodné době a za náhradu použít cizí
pozemky pro lesní dopravu. Tím není
dotčena jeho odpovědnost za způsobe-
nou škodu podle zvláštních předpisů.

3. Dobu, rozsah a trvání užívání cizích
pozemků k lesní dopravě a výši náhrady
je vlastník lesa nebo osoba provádějící
činnost v lese pro vlastníka, povinen
předem dohodnout s vlastníkem, po-
případě nájemcem dotčených cizích
pozemků. 

ODBORNÝ LESNÍ HOSPODÁŘ (§ 37)
1. Hospodaření v lesích je vlastník lesa

povinen zajišťovat v součinnosti s od-
borným lesním hospodářem. Odborný
lesní hospodář zabezpečuje vlastníku
lesa odbornou úroveň hospodaření
v lese podle lesního zákona a právních
předpisů vydaných k jeho provedení
(vyhlášky).

2. Odborným lesním hospodářem může
být fyzická nebo právnická osoba,
která má k této činnosti licenci uděle-
nou orgánem státní správy lesů.

3. Pokud si vlastník lesa nevybere odbor-
ného lesního hospodáře sám, vykonává
v lesích pro které jsou zpracovány
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osnovy, tuto funkce právnická osoba,
která v určeném území vykonává
právo hospodaření ve státních lesích,
pokud orgán státní správy nerozhodne
o pověření jiné právnické nebo fyzické
osoby.

LESNÍ HOSPODÁŘSKÁ EVIDENCE
(§ 40)
Vlastník lesa je povinen vést lesní hospo-
dářskou evidenci o plnění závazných
ustanovení plánu a o provedené obnově
lesa v jednotlivých porostech.

PŘESTUPKY (§ 53)
1. Přestupku se dopustí ten, kdo v rámci

obecného užívání lesa v lese:
a) ruší ticho a klid
b) hrabe stelivo
c) vyzvedává semenáčky a sazenice

stromů a keřů lesních dřevin
d) bez povolení sbírá semena lesních

dřevin, jmelí a ochmet
e) sbírá lesní plody způsobem poško-

zujícím les
f) táboří mimo vyhrazená místa
g) bez povolení poruší zákaz vjezdu

a stání motorovým vozidlem
h) vstoupí do oplocených nebo záka-

zem vstupu označených míst
i) vstoupí do porostů kde se provádí

těžba, manipulace nebo doprava
dříví

j) jezdí mimo cesty a vyznačené trasy
na kole, na koni, na lyžích a saních

k) pase nebo prohání dobytek nebo
umožňuje výběh hospodářským
zvířatům do lesních porostů

l) naruší půdní kryt nebo vodní režim
nepovolenou těžbou hlíny, písku
nebo kamene

m) bez povolení, případně ohlášení
provádí terénní úpravy nebo jiné
stavby

n) těží nebo poškozuje stromy a keře
lesních dřevin

o) do vzdálenosti 50 metrů od okraje
lesa rozdělává nebo udržuje otev-
řené ohně nebo odhazuje hořící či
doutnající předměty

p) koná bez oznámení organizované
nebo hromadné sportovní akce

q) odhazuje odpady a odpadky
r) kouří

2. Za přestupek podle odstavce 1), písm.
a) až k) může uložit orgán státní sprá-
vy lesů pokutu až do výše 5 000 Kč. Za
přestupek podle odstavce 1), písm. l)
až r) může uložit pokutu až do výše
15 000 Kč.

POKUTY (§ 54)
1. Orgán státní správy lesů uloží pokutu

až do výše 1 000 000 Kč tomu, kdo
a) bez rozhodnutí státní správy lesů

o odnětí nebo bez rozhodnutí
o omezení pozemky určené k plnění
funkcí lesa odnímá nebo omezuje
jejich využívání pro plnění funkcí
lesa

b) bez povolení užívá pozemky urče-
né k plnění funkcí lesa nebo zne-
možňuje jejich využívání

c) provede těžbu nad rámec schvále-
ného plánu či protokolem převzaté
osnovy, nebo provede jinou těžbu
v rozporu s tímto zákonem, zejména
provede neoprávněnou těžbu
v množství překračujícím 3 m3 na
1 ha za kalendářní rok, nebo prove-
de bez povolení mýtní úmyslnou
těžbu v porostu mladším než 80 let

d) nesplní opatření uložená rozhod-
nutím orgánu státní správy lesů,
vydaná podle lesního zákona

2. Orgán státní správy lesů uloží pokutu
až do výše 100 000 Kč tomu, kdo
a) bez souhlasu vlastníka nebo ná-

jemce lesa vyzvedává v lese seme-
náčky a sazenice lesních stromů
a keřů

b) neoprávněně sbírá semena a plody
lesních stromů

c) provádí činnosti v lese zakázané
d) nevede předepsanou evidenci o pů-

vodu semen a sazenic lesních dřevin
e) zneužije údajů plánů nebo osnov,

lesní hospodářské evidence nebo
inventarizace lesů
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IIIInnnnzzzzeeeerrrrcccceeee

Pozor
Jedinečná příležitost ušetřit

na pojištění povinného ručení!

Vážení občané, pojišťovna Generali a. s. Vám nabízí bezkonkurenční ceny
pojištění povinného ručení!

Pojišťovna Generali Vám bude akceptovat Váš případný bonus z jiných
pojišťoven s tím, že Vám k tomuto přidá ještě 20% slevu.

To znamená, že například u pojištění vozu, při maximálním bonusu, Škoda Felicie (obsah
do 1350 cm) zaplatíte 2 160 Kč/rok, nebo u vozu Škoda Octavia 1.9 (obsah do 2500 cm)

zaplatíte 5 040 Kč/rok, nebo u vozu Mitshubishi Pajero (obsah 3200 cm) zaplatíte 7 440 Kč/rok.
Podmínkou pro tuto slevu je, že klient musí být fyzická osoba

Dále Vám nabízíme další velmi výhodné produkty, kdy např. při sjednání
nemovitosti nebo domácnosti můžete dostat až 15 % slevu pro platbu

prvního pojistného a až 20% slevu u životního pojištění.
Sjednání pojištění, včetně dalších služeb, Vám zajistíme s tím,

že nemusíte fyzicky nikam jezdit, stačí, když se s námi kontaktujete pomocí
níže uvedeného e-mailu, nebo nám zavoláte.

tel.: 558 668 552, mobil: 603 835 878
e-mail: tvpoj@seznam.cz

POKUTY (§ 55)
1. Orgán státní správy lesů uloží pokutu

až do výše 1 000 000 Kč vlastníku lesa
nebo jiné osobě, kteří 
a) úmyslnou činností způsobí značné

škody na lese a ohrozí tím plnění
jeho funkcí

b) bez rozhodnutí státní správy lesů
o odnětí nebo omezení odnímají 
pozemky určené k plnění funkcí
lesa nebo omezují jejich využívání
pro plnění funkcí lesa

c) neoprávněně užívají pozemky ur-
čené k plnění funkcí lesa způso-
bem, který znemožňuje jejich vyu-
žívání pro plnění funkcí lesa

d) provedou neoprávněnou těžbu
dřeva v množství přesahujícím 3 m3

na 1 ha za kalendářní rok

e) provedou bez povolení státní sprá-
vy lesů mýtní úmyslnou těžbu v po-
rostu mladším 80 let

2. Orgán státní správy lesů uloží pokutu
až do výše 100 000 Kč vlastníku, který
a) provádí v lese činnosti nepovolené

nebo zakázané
b) neplní opatření k ochraně lesa, pře-

devším nedodrží přednostní zpra-
cování těžby nahodilé 

c) svévolně překročí schválenou dece-
nální výši těžeb

d) nesplní opatření uložená rozhod-
nutím orgánu státní správy lesů,
vydaná podle lesního zákona
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Autoklever, spol. s r. o., Hřbitovní, Nový Jičín 741 11
Štefánikova 58, 742 21 Kopřivnice

tel. 556 801 257, e-mail: koprivnice@autoklever.cz

Otevřela v Kopřivnici
novou prodejnu

naproti Kauflandu 

— prodej nových vozů, příslušenství
— prodej malých motocyklů
— leasing, pojištění

AKČNÍ SLEVY



Sbor dobrovolných hasičů Rychaltice uvádí:

Hasičskou soutěž
o pohár SDH Rychaltice.

Soutěž se koná na cvičišti
SDH Rychaltice v Rychalticích

v sobotu 25. 6. 2005

Od 19.00 — soutěž mladších
a starších žáků

Od 13.00 — soutěž mužů a žen

Těšit se můžete na atraktivní
podívanou a spoustu občerstvení.

Přijďte nám pomoct vytvořit
burcující atmosféru a podpořit
domácí družstva.

Srdečně zvou členové
SDH Rychaltice.
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Uzávěrka 4. čísla Hukvaldského občasníku roku 2005 bude 23. 8. 2005. Do doby uzá-
věrky nám prosím zasílejte své příspěvky, a to buď na Obecní úřad Hukvaldy, které-
koliv člence redakční rady nebo na e-mail karlakl@quick.cz. 
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